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تثبیت و حفظ برند شهر خلاق خوراک شناسی رشت برای چهار سال آینده
سومین نشست هم اندیشی شهر خلاق خوراک با موضوع« 
برندسازی شهری و توسعه شهر خلاق« محمدحسن عاقلمنش 
و فاطمه شیرزاد دو تن از اعضای شورای اسللمی شهر رشت و 
علیرضا قانع مدیر ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رشت 
و مدیر برنامه های یونسکو در شهر خلاق خوراک رشت در 

تالار گفت و گوی شهرداری رشت برگزار شد.

به گزارش خط اول و به نقل از واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری رشت، علیرضا قانع در ابتدای این نشست با تاکید بر اهمیت تثبیت 
برند شهر خلاق اظهار کرد: کسب برند شهر خلاق خوراک اقدام مهم و 
بزرگی بود و اما حفظ و تثبیت برند از کسب عنوان برند سخت تر است. وی 
افزود: باید برای حفظ برند شهر خلاق گزارش ۴ ساله ارائه داد و همچنین 

سه شهر خلاق در یونسکو نیز گزارش عملکرد را تایید کنند.
قانع با اشاره به اینکه برای تثبیت برند شهر خلاق به اعتمادسازی عمومی 
نیاز داشتیم مطرح کرد: متاسفانه در فضای عمومی جامعه مطرح شده بود 
شهر خلاق هزینه مازاد برای مدیریت شهری ایجاد می کند و این موضوع 
بارها از تریبون های رسمی بازنشر شده بود. مدیر برنامه های یونسکو در 
شهر خلاق خوراک شناسی رشت تصریح کرد: در راستای تثبیت برند شهر 
خلاق جلسات متعددی را در فاصله پنج الی شش ماه با کارگزاران تاثیرگذار 

برگزار کردیم و همچنین رویدادها و جشنواره های متعدد برگزار گردید.
وی ادامه داد: برای نخستین بار خبر برگزاری جشنواره کدو در سایت یونسکو 
منتشر گردید که نقطه عطفی برای برند شهر خلاق خوراک بود. قانع با 

اشاره به اینکه برای اولین بار در هفته رشت پلاک کوبی شهر خلاق خوراک 
شناسی انجام شد بیان کرد: برنامه های متعددی در هفته رشت پیش از 
شهادت حاج قاسم سلیمانی نظیر جشنواره »گاری کباب رشتی و می رشت 

خوشمزه غذا« برگزار شد که مورد استقبال شهروندان نیز قرار گرفت.
عنوان  رشت  شناسی  خوراک  خلاق  شهر  در  یونسکو  های  برنامه  مدیر 
داشت: برای حفظ برند شهر خلاق باید گزارش عملکرد مبنی بر موضوعات 
تمامی  گزارش  اینکه  به  اشاره  با  قانع  شد.  می  ارائه  یونسکو  درخواستی 
موضوعات و اقدامات انجام شده در حوزه شهر خلاق خوراک به یونسکو 

ارسال گردید گفت: حدود ۱۵ الی ۲۰ گزارش شهرهای خلاق دنیا مطالعه 
و ترجمه گردید.

وی از تثبیت و حفظ برند شهر خلاق خوراک شناسی رشت در یونسکو خبر 
داد و گفت: خوشبختانه مدیران شهری سه شهر خلاق شوند چین،مریدای 

شهر  چهارساله  گزارش  ارزیابی  از  پس  تگزاس  آنتونیوی  و سن  مکزیک 
خلاق خوراک شناسی رشت آن را با درجه ارزیابی خوب پذیرفتند و بنابراین 

برند شهر خلاق خوراک رشت برای چهارسال آینده حفظ و تثبیت شد.
برنامه های جهانی و سالانه شهرهای خلاق  قانع همچنین مشارکت در 
خوراک را جزو تعهدات شهر خلاق خوراک رشت عنوان کرد و افزود: با شیوع 
ویروس کرونا نشست های شهرهای خلاق به صورت وبینار برگزار می شود. 
مدیر برنامه های شهر یونسکو در شهر خلاق خوراک شناسی رشت همچنین 
مراوده با سایر شهرهای خلاق را از برنامه های آتی برشمرد. وی خاطرنشان 

کرد: به دنبال این هستیم از ظرفیت صنایع خلاق و شرکت های دانش بنیان 
برای برندسازی بهره مند شویم.

قانع با تاکید بر ضرورت فرهنگ سازی و بسترسازی برند شهر خلاق اظهار 
کرد: برند شهر خلاق می تواند نقش مهمی در جذب گردشگر ایفا کند و از 

ظرفیت شهر خلاق برای رونق اقتصاد شهر بهره برد. قانع با اشاره به اینکه 
نباید به شهر خلاق خوراک تنها به عنوان یک واحد در مجموعه شهرداری 
توسعه  در رشد  نقش مهمی  تواند  برند شهر خلاق می  کنیم گفت:  نگاه 

شهری ایفا کند.
شهر خلاق  توسعه  و  شهر  سازی  برند  به ضرورت  شیرزاد  فاطمه  سپس 
خوراک تاکید کرد و با اشاره اینکه صنعت غذای حلال در ایران به نام رشت 
ثبت شده است، گفت: برند صنعت غذای حلال را در دنیا رونق دهیم تا منجر 

به رونق اقتصاد شهر شود.
عضو شورای اسلامی شهر رشت بیان کرد: می توان از ظرفیت صنعت غذای 
حلال در راستای اشتغال زایی بهره برد. شیرزاد خاطرنشان کرد: مجموعه 
مدیریت شهری به تنهایی نمی تواند شهر خلاق را مدیریت کند و باید با 

مشارکت سایر نهادها در راستای حفظ این برند تلاش کنیم.
عاقل منش هم در این نشست حفظ و تثبیت برند شهرخلاق خوراک را 
اتفاقی مبارک دانست و افزود: از هم اکنون باید برای ۴ سال آینده در حوزه 
برند شهر خلاق  کرد:  تاکید  کنیم. وی  ریزی  برنامه  شهر خلاق خوراک 
خوراک باید اقتصاد شهر را متحول کند و سرمایه گذاران را به شهر جذب 
کند. عضو شورای اسلامی شهر رشت با تأکید بر اینکه شهر خلاق خوراک 
تنها متعلق به شهرداری نیست گفت: این برند متعلق به همه مردم است و 
باید با تعامل بین بخش ها و مشارکت مردم برای حفظ این برند تلاش کنیم.

در ادامه جلسه پنل گفت و گو پیرامون مبحث برندسازی شهری و توسعه 
شهر خلاق با حضور دکتر فاطمه صابری و عرفان فکری از فعالان حوزه 

گردشگری برگزار گردید.

تاکید شیرزاد بر ضرورت برندسازی و 
ترویج صنعت غذای حلال

عاقل منش : برند شهر خلاق خوراک 
تنها متعلق به شهرداری نیست

مدیر برنامه های یونسکو در شهر خلاق خوراک شناسی رشت خبر داد :

پذیرفته شد با درجه خوب  گزارش چهار ساله شــهر خلاق خوراک شناسی رشــت 

پیش از شوراها :  38 ماه ،  پس از شوراها:  8 ماه !

اینفوگرافیک : بهرنگ جدی

آمار می گوید: 
امنیت شغلی شهرداران

 رشت با تشکیل شوراها 
به خطر افتاد

 عمر مدیریتی شهرداران رشت 



لوک خوش شانس تدبیر و امید

ورش؛  گاف دیگری از آموزش و پر
استفاده از نام جعلی برای 

گردنه حیران !

2

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم شهریور ۱399
 سال پنجم
 شماره 3۰

استاندار گیلان بر لزوم 
پایانه صادراتی  احداث 

تاکید کرد

استاندار گیلان با اشاره به ضرورت احداث پایانه صادراتی در استان بر ضرورت تقویت زیر ساخت 
های صادراتی تاکید کرد.ارسلان زارع در جلسه کارگروه توسعه صادرات استان در رشت اظهار 
داشت: رشد ۴۵ درصدی صادرات طی ۶ ماه نخست امسال با وجود شیوع کرونا و مشکلات 
بخش های مختلف اعم از اجتماعی ، فرهنگی و اقتصادی نشاندهنده موفقیت در این بخش است.

وی با اشاره به میزان  ۶۰۰ میلیون دلاری  هدفگذاری شده برای صادرات امسال از استان افزود:  
در حال حاضر ۶ درصد از برنامه عقب هستیم اما بدلیل اینکه به طور معمول صادرات در نیمه 
دوم سال  تصاعدی است ، این هدفگذاری همچنان دست یافتنی است .وی با بیان اینکه گیلان 
در صادرات محصولات کشاورزی ، ساختمانی و معدنی موفق عمل کرده است، خاطر نشان کرد: 

برنامه های دولت در پروژه های زیر ساختی باید تسریع شود.
زارع اظهار داشت: موانع کریدور جنوب - شمال و  مسیر ریلی به منطقه آزاد انزلی و آستارا برطرف 

شده و مردم در مسیر نیز همکاری خوبی داشتند که به نظر می رسد انجام این پروژه تسریع شود.
نماینده عالی دولت در گیلان با تاکید بر ضرورت ایجاد زمینه فعالیت بیشتر بخش خصوصی در 
صادرات محصولات تصریح کرد:  باید با تقویت و گسترش محصولات صادرات محور و بسته 
بندی های مناسب به  لحاظ کیفی و ارتقای بازاریابی بتوانیم سهم بیشتری در بازار رقابتی داشته 
باشیم . پایانه صادراتی گیلان قرار است در شهرستان آستارا  هم مرز با کشور آذربایجان احداث 

شود.
شهرستان مرزی بندر آستارا با 9۱ هزار نفر جمعیت و ۵3 واحد صنعتی که اغلب در شهرک صنعتی 

آن استقرار یافته، در غرب استان گیلان و همسایگی جمهوری آذربایجان واقع شده است.
سال گذشته  هدفگذاری صادرات از گیلان  ۵۰۰ میلیون دلار بود اما رقم صادرات غیرنفتی محقق 

شده استان به بیش از ۵۸۰ دلار رسید.

شصت و ششمین شهردار رشت هم رفت و برخی ها با مبنا قرار دادن 
سابقه شورای پنجم در انتخاب شهردار، معتقدند که آنها در انتخاب 
شهردار شصت و هفتم کار سختی خواهند داشت و حتی شاید به عمر 
این دوره قد ندهد که رنگ شهردار بعدی را ببینند، شورای پنجم تا 
همینجای کار هم رکورددار هدر دادن زمان و انرژی فراوان در انتخاب 
شهردار بوده و بعید است به این زودی ها، در این مسیر، به نتایج 

مطلوب برای مردم برسد.
حسن  آقای  اقتصادی  گشایش  که  همانگونه  اول،  خط  گزارش  به 
نبرد، گشایش سیاسی سید محمد خاتمی هم  به جایی  روحانی ره 
به ناکجاآباد رفت. تشکیل شوراها از اصول فراموش شده در قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران بوده است که ساز و کار اجرای آن تا 
دولت اول محمد خاتمی به تعویق افتاد، خاتمی می خواست با احیای 
شوراهای شهر و روستا، قدری از تمرکز قدرت در حاکمیت کاسته و 
امور را به دست خود مردم بسپارد، اما بعد از گذشت ۲۰ سال، آیا کسی 
میتواند تشریح کند این نهاد چه کارکرد مفیدی برای جامعه داشته 
ما، دستگیری  اخبار هر روزه ی رسانه های  از  است؟ بلاشک یکی 
فلان عضو شورا در فلان شهر، به بهانه های مالی یا اخلاقی و یا 

درگیری های عمیق انتخاب شهردار بوده است.
البته در دور اول شوراها، از آنجا که راه یافتگان عموماً با امور آشنا 
نبوده و هنوز لابی های قدرت و ثروت در آن ها رخنه نکرده بود، 
تا حدودی اهداف اصلی شوراها بر زمین نماند، اما به محض اینکه 
متنفذین به میزان دسترسی این نهاد مهم به قدرت و ثروت آگاهی 
پیدا کردند، از دوره های بعد آرام آرام شوراهای شهر و روستا، محفلی 
سیاسی شده و کمتر مردمی بوده و براحتی می توان شاهد بود هزینه 
ای که این نهاد برای تمرین دموکراسی و سپردن امور به دست مردم، 

بر دوش ملت گذاشته است، خیلی بیشتر از فایده آن بود.
واقعاً آیا دستاوردهای نداشته شوراها را نمی توانستیم با همان روال 
قبلی شهرداری ها و دهیاری ها به دست بیاوریم، تا این همه هزینه 
های ریالی و زمانی از بیت المال صرف نشود، هنوز دو دهه از عمر 
شوراها نگذشته است که جامعه آن را اسباب سرگرمی و بازی خود 
تلقی کرده و در انتخابات آن، زیبایی چهره کاندیدا حرف اول را می زند 
و شهرت و ثروت حرف بعدی را و اخیراً هم که مظلومیت گرایی ها و 
گردن های کج نیز به اقدامات پوپولیستی رای دهندگان اضافه شدند.

وقتی چنین افرادی به شورا ها راه می یابند، خروجی آن هم می شود 
مصوباتی چون برکناری ترامپ و بررسی مسایل خاورمیانه و بررسی 
جفتک زدن اختلاس گران و نجومی بگیران! و صلوات های ناقس 
و تکبیرهای بی موقع که مورد استهزای اطرافیان قرار می گیرد، از 
همین رو مهمترین کارکرد آنها، یعنی انتخاب شهردار، به پرچالش 
ترین و زمانبرترین تصمیماتشان تبدیل می شود، تصمیمی که گاها 

ماه ها طول می کشد تا فردی را انتخاب کنند که بتواند مطامع آنها 
را پوشش دهد.

رشت  مثل  شهری  در  شهرداران  انتخاب  تاریخچه  به  نگاهی  اگر 
بیاندازید در می یابید چه فاجعه ای در حال رخ دادن است.

از سال ۱۲۸۶ که انجمن بلدیه رشت تاسیس شد تا پیش از انقلاب، 
۴۱ نفر تحت عناوینی چون رییس انجمن بلدیه، رییس انجمن شهر، 
تاریخ  اما  بر عهده داشتند،  را  اداره شهر  کفیل و شهردار مسئولیت 

جمهوری اسلامی ایران را بعد از انقلاب اسلامی نوشته اند.
انتخابات  زمان  تا   ۱3۵۸ سال  در  اسلامی  انقلاب  پیروزی  از  بعد 
اولین دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا یعنی سال ۱3۸۰ بیش از 
۲۲ سال فاصله بود، جالب اینجاست که در این ۲۲ سال تنها هفت 
شهردار به نام های محمدتقی بحرپیما )یک سال(، احمد خشوعی 
)چهار سال(، احمد رمضان پور نرگسی )دو سال(، اسماعیل فلاح )دو 
سال(، صادق خلیلی )دو سال(، هادی الماسی )شش سال( و رحمت 

حمیدی )چهار سال( زمامدار امور در شهر رشت بودند.
اما اگر زمان روی کار آمدن شوراها در کشور را نگاه کنید، می بینید 
از سال ۱3۸۰ تا سال ۱399 دقیقا ۲3 نفر )که احتمال ۲۴ نفر شدن 
آن هم بسیار زیاد است( به عنوان شهردار یا سرپرست شهرداری در 

عمارت بلدیه حکمرانی کردند.
نکته جالب اینجاست، نصف این افراد سرپرست بودند و شش سال 
از عمر شهرداری را به هدر دادند، چرا که سرپرستان عنوان شهردار 

موقت را داشتند و عملا کار چندانی از دستشان برنمی امد.
از  تا قبل  انقلاب،  از  با یک حساب سرانگشتی می توان گفت بعد 
شروع به کار شوراها هر شهردار در رشت حداقل تا سه سال و دو ماه 
)3۸ ماه( برسرکار بود، اما این مهم در بعد از روی کار آمدن شوراها 
به هشت ماه تقلیل یافت یعنی حتی به یک سال هم نمی رسد. در 
واقع شوراها امنیت شغلی شهرداران را چهار و نیم برابر کاهش دادند.

نه شورا  توان کار کردن دارد و  نه شهردار  یقینا در چنین شرایطی 
در  این روزها  آنچه  نظیر  الساعه خود  تهدیدات خلق  و  با تصمیات 
شهرداری رشت دیدیم، فرصت و اجازه کار کردن به شهردار را می 

دهد.
که  چرا  نداریم  را  رشت  شهر  شده  برکنار  شهردار  از  حمایت  قصد 
عملکرد وی نیز در حوزه هایی چون ساماندهی رودخانه های زرجوب 
و گوهررود، سرعت بخشیدن به احداث زباله سوز، جذب اعتبارات ملی، 
افزایش ظرفیت کارخانه کود آلی، نحوه انتخاب مشاوران، پروژه ای 
محکوم به شکستی به نام »گیل لند«  و هزاران هزار وعده دیگر که 
تحقق پیدا نکرده است، واقعا جای سئوال دارد، اما آیا شورای پنجم 
با طرح سئوالات  یا مدام  شهر رشت اجازه کار به شهرداران را داد 
منفعت طلبانه و مغرضانه سعی در گرفتن امتیاز بودند، نقد شهردار سر 

جای خود، اما عملکرد شورا که جز فاتحه خوانی ظاهرا کار دیگری بلد 
نیست، جای نقد ندارد؟

شورای پنجم بلافاصله بعد از خاستن عذر محمدعلی ثابت قدم از 
شهرداری؛ فرامرز جمشیدپور را به عنوان سرپرست برگزید که با آن 
نامه ای که به خود نوشت، شهر رشت و رشتیان را در دنیا یکه نما 
کرد، تنها انتخاب درستشان یعنی مسعود نصرتی هم یازده ماه بیشتر 
نتوانست بر سر کار بماند و عطای خدمت در رشت را به خودشان 
بار دوم سرپرست  برای  بهارمست  از نصرتی، علی  بعد  واگذار کرد، 
شهرداری شد تا شورانشینان هر چه زودتر شهردار جدید را انتحاب 
نمایند، اما این روند با انتخاب های بد و اشتباه حدود ده ماه طول 
کشید، اصرار بی فایده روی دوستان گرمابه و گلستانشان در شورا 
مثل حامد عبدالهی و حجت جذب که سازمان های نظارتی کوهی از 
پرونده های مختلف برایشان متصور بودند، فقط وقت تلف کردن بود، 
گزینه دیگر آنها یعنی حسین علیقلی زاده هم که معلوم نیست چگونه 
در دامن آنها قرار گرفت، به بن بست خورد تا اینکه قرعه فال به نام 
ناصر حاج محمدی شاهرودی رسید که شهردار شورایی شود که مدام 

بر طبل بومی گرایی می کوبید.
البته شورای پنجم یا باید حاج محمدی را شهردار می کرد یا خودشان 
مثل شورای سوم منحل می شدند، از همین رو تن به این انتخاب بد 
دادند، حال که ۱3 ماه از این انتخاب گذشت و شورای پنجم کاملا 
از خطر انحلال دور شد، تصمیم گرفت یک بار دیگر شانس شهردار 
شدن دیگر دوستان گرمابه و گلستان خود را امتحان کند و به اقسام و 
انواع ریسمانها حتی کارت معافیت حاج محمدی چنگ انداختن تا وی 
را برکنار کنند و بالاخره موفق هم شدند. حال یکبار دیگر بوی شهردار 
شدن دیگر اعضای شورای پنجم به مشام می رسد، اعضایی که در 
پی درگیری های درون شورایی نتوانستند تصمیات درستی برای اینده 

سیاسی خود در خارج از شورا بگیرند. 
با انتخاب ناصر عطایی به عنوان سرپرست شهرداری، شورای پنجم 
این  از  تاکنون پنج شهردار و سرپرست برای شهرداری برگزید که 
حیث بعد از شورای دوم )که هفت شهردار و سرپرست برگزید( رتبه 

دوم را در اختیار دارد.
شورای اول با همه بی تجربگی هایش بعد از اینکه محمدعلی کارپور 
مدت کوتاهی سرپرست بود، فقط دو شهردار را در کارنامه اش دارد، 
مرتضی شگفت و رحمان انصاری که هر کدام حدود دو سال شهردار 
بودند و از این حیث بادوام ترین شورای شهر رشت به شمار می رود.

اما در زمان شورای دوم که پای کانون های قدرت و ثروت کم کم به 
شوراها باز شده بود، بیشترین تغییر و تحولات را در انتخاب شهردار 
داشتند، اصغر شکرگذار، رضا ساغری و رضا خاکسار هر کدام چند ماه 
شهردار بودند و بینابین اینها محمد نعمتی چهار بار به عنوان سرپرست 

چند ماهی عهده دار شهرداری بود تا اینکه بالاخره در انتخاب آخرشان 
اجماع داشتند و محمود فریدونی را به مدت دو سال تحمل کردند.

شورای  با  هم  سال  دو  دوم(  شورای  بر  )علاوه  باتجربه  فریدونی 
پرحاشیه سوم کار کرد و بعدها که شورای سوم منحل شود، آتش 
این انحلال دامن وی را نیز گرفت و گرفتاری هایی برایش پیش آمد؛ 
سپس مجتبی خدمت بین دانا مدتی سرپرست شهرداری بود تا اینکه 
توافق رسیدند و دوره اول  به  ثابت قدم  اعضای شورای سوم روی 
شهرداری ثابت قدم با کوهی از حواشی شورای سوم دست و پنجه 
نرم کرد و دامن وی نیز به مانند فریدونی با دسته گل های شورای 
سوم کمی لکه دار شد، بعد از انحلال شورا هم، استاندار وقت گیلان 
به عنوان قایم مقام شورا میرنوید میرحق جو را در یک سال باقی مانده 

شورا به عنوان سرپرست شهرداری بدون شورا برگزیده بود.
علی  داد،  ادامه  زده  مصیبت  را  خود  اول  نیمه  هم  چهارم  شورای 
تقریبا طولانی سرپرست  بهارمست و کریم سرپرست در دو مقطع 
شهرداری بودند و محمد ابراهیم خلیلی اولین شهردار منتخبشان هم 
ده ماه بیشتر دوام نیاورد تا اینکه قرعه فال بار دیگر به نام محمدعلی 
ثابت قدم خورد و وی توانست این بار دو سال و سه ماه با شورای 

چهارم کار کند.
شورای پنجم هم همانطور که از نظر گذشت، با جمشیدپور شروع کرد 
و نصرتی و بهارمست و حاج محمدی و عطایی را در ادامه همراهی 
هایی  گزینه  البته  گزینه ششم خود هست،  دنبال  به  اکنون  و  کرد 
چون حامد عبدالهی و حجت جذب و حسین علیقلی زاده هم از این 
شهورا رای اعتماد برای شهرداری رشت گرفته بودند که خوشبختانه 

یا متاسفانه با سد محکم نهادهای نظارتی برخورد کردند.
سابق  معاون  احمدی  محمد  سید  چون  فراوانی  های  گزینه  حال 
استاندار گیلان، امیرحسین علوی عضو همین شورای پنجم، سیروس 
تالش،  فعلی  فرماندار  لنگرود، عیسی مهدوی  فعلی  فرماندار  شفقی 
دانشگاهی گیلان، رحیم شوقی  رییس سابق جهاد  جمشید رسایی 
معاون فنی منطقه آزاد انزلی و دیگران گرد این صندلی داغ می گردند 
تا صدای موزیک شورا قطع شود، و باور کنید اغلب شوراها در کشور 

به همین گونه شهردار انتخاب می کنند.
گفتگوی  سیاسی،  مسیر گشایش  در  که  خاتمی  ایکاش سیدمحمد 
تمدن ها را در جهان احیا کرده بود در تمرین دموکراسی به جای 
احیای شوراهای شهر و روستا، احزاب را تقویت می کرد تا در کنار 
بسط و گسترش جامعه مدنی، خاصیت مهم دیگری به نام پاسخگو 
بودن را نیز تقویت می کرد، خاصیتی که هرگز در شوراهای شهر و 
روستا دیده نمی شود، یقینا شما مخاطبان نیز با نگارنده موافق هستید 
که اگر شوراهای پاسخگو می داشتیم، اینقدر بی محابا دست به تغییر 

شهردار نمی زدند.

را چه!  توسکا  درخت  را چطور؟  میشناسی؟ شمشاد  را  راش  درخت 
میشناسی؟ … اینها از گونه های جنگلهای هیرکانی ایران عزیزمان 

هستند؛ همان که مردم می گویند جنگلهای شمال!
به گزارش آژیم، جنگل های هیرکانی) جنگل های مختلط کاسپینی- 
هیرکانی( تالش، در امتداد منطقه رویش جنگلی اروپا و سیبری بوده، 
و در حالی که بخش زیادی از جنگل های اروپا نتوانستند در مقابل 
سرما در عصر یخبندان دوام آورند، جنگل های هیرکانی کنونی تالش 
کاسپین،  دریای  معتدل  هوایی  و  آب  اقلیم  دلیل  به  ایران  و شمال 
همچنان به حیات خود ادامه داده اند. قدمت این جنگل ها بین ۲٫۵ 
تا ۱۰ میلیون سال برآورد می شود، و از کهن ترین جنگل های جهان 
به شمار رود تا جایی که برخی کارشناسان بین المللی از آن به عنوان 
“موزه طبیعی جنگل های جهان ” یاد می کنند. هوای پاکیزه ای را که 
اکنون در کنار این جنگلها وارد ریه هایت می کنی، مدیون آنهایی، 
یعنی نمک گیرشان هستی،اساسی! اما راش و شمشاد و توسکا و … 

همه امروز عزادارند،دیر زمانی است که غمگین اند.
ساعت 3 بامداد بود، کسی دستگیره در خانه را به شدت می چرخاند و 
می گفت،”زود در را باز کن.” رشید و همسرش از خواب بیدار شدند، 
نگرانی و ترس بر فضای اتاق حاکم بود. رشید با قدمهای آهسته به 
سمت در حرکت کرد. نگاهی عمیق به همسرش انداخت، انگار می 
دانست آخرین نگاهش است. قبل از ر سیدن به در اتاق، به فاصله 
کمتر از یک متر، ناگهان از سمت پنجره شلیک شد. گوشه ای از توری 
پنجره را برای عبور لوله تفنگ خود از قبل آماده کرده بودند؛ همانطور 
که همان شب سیم تلفن خانه را هم قطع کرده بودند. بعد از شلیک، 
رشید بر روی فاطمه دختر هفت ساله اش افتاد؛ اولین جمله ای که 
بردار.”در  فاطمه  از روی  مرا  آورد،”  زبان  به  نیمه جان خود  بدن  با 
گوشه اتاق، دختر نوزادشان گریه می کرد. رُبابه، سرِ همسرش را روی 
زانویش گذاشت و آخرین جمله ای که از زبانش شنید،” بالاخره زد، 
قاچاقچیان  از  تهدید یکی  قبل،به  به مدتی  اشاره داشت  زد! “شاید 

چوب …!
رشید   ” نام  به  فردی  قبل،  سال  دقیقتر ۱۸  عبارتی  به  قبل  سالها 
جنگلهای  جنگلبان  تالش،  لیسار  بین  قلعه  روستای  اهل  غفاری”، 
با سطل  رفت،  نمی  قضا  نمازش  ریا،  بی  و  ساده  بود؛  ما  هیرکانی 
جنگلها  این  بیگاه  و  گاه  های  آتش  کردن  خاموش  برای  بیل  و 
قاچاقچیان چوب هراسی  امان  بی  تهدید های  از  هم می شتافت؛ 
نداشت؛سخت گیر بود حتی بر دوست و آشنا؛کسی که فارغ از سیاست 

از  برای دلش  باورهایش،تعهدش و خلاصه  و جناح و مذهب،برای 
این جنگل های هیرکانی دفاع می کرد؛همانند رزمنده ای در خط 
مقدم جنگ! رشید غفاری فقط ظرف یک سال در حوزه استحفاظی 
خود حدود ۱۴9 فقره پرونده غارتگران را تنظیم و به محاکم قضایی 
ارسال کرد و توانست با پیگیری هایش حکم محکومیت تعدادی از 
وقتی  ما  باستانی  طبیعت  بگیرد.اما،جنایتکاران  را  چوب  قاچاقچیان 
نتوانستند با رشوه و تهدید ساکتش کنند، نیمه شب ۱۶ شهریور ۱3۸۱ 

در منزلش کنار همسر و فرزندان خردسالش،به قتل رساندندش.
از  یکی  است.  سرگردان  ها  سرنخ  تمام  با  همچنان  پرونده 
روزها،ناشناسی با خانواده آن بزرگوار تماس گرفت و محل اختفای 
تفنگ شکاری دولولی که رشید را به کام مرگ برده بود فاش ساخت.

با پیداشدن آن تفنگ و بررسی آن،مشخص شد که تفنگی نیست که 
در اختیار هر کسی باشد و احتمالا بدون مجوز بوده است. از طرفی،با 
بررسی پرونده،مشخص شد مبلغ شصت هزارتومان در زمان حیات آن 
شهید به حساب بانکی اش واریز شده بود و رشید هم این اتفاق را 
به منابع طبیعی اطلاع داده بود؛ماموران آگاهی با همین سرنخ ها و 
سایر بررسی ها به حقایقی پی بردند و چندین نفر را دستگیر نمودند.در 

نهایت پنج نفر از متهمان زندانی شدند که آنها نیز بعد از دو سال آزاد 
شدند.مدت ها بعد،شاهدی پیدا شد؛اما یک روز قبل از برگزاری دادگاه، 
شاهد از طرف ناشناسانی با چاقو مورد حمله قرار گرفت و در نتیجه از 

حضور در دادگاه امتناع ورزید! و پرونده همچنان نافرجام!
رشید غفاری تنها شهید این مبارزه مقدس برای حمایت و مراقبت از 
طبیعت بی نظیر ما نیست؛ مهندس ناصر پیروی، رئیس اداره منابع 
طبیعی ماسال که سابقه زیادی در مبارزه با قاچاقچیان چوب و برخی 
مافیای زمین خوار داشت، صبح روز هفتم اردیبهشت ماه ۱3۸۴ بعد از 
خروج از منزل مسکونی، شهر رشت را به مقصد ماسال ترک می کند، 
اما در بین راه توسط چهار نفر ربوده می شود. جنایتکاران که نهایتا 
دستگیر می شوند؛ سابقه تصرفات و تجاوزهای متعدد به اراضی منابع 
طبیعی و جنگل های ماسال را داشته اند و همواره از طرف این جنگلبان 
وظیفه شناس تحت پیگرد قانونی بودند، در یک اقدام ناجوانمردانه و 
درحالی که ناصر پیروی را روی زمین خوابانده بودند و به رغم این که 
سلاح گرم با خود داشتند، با تیغ موکت بری سر وی را از پشت می زنند. 
این دو جنایت تنها گوشه ای از هزینه مراقبت از منابع طبیعی عظیم 

منطقه به شمار می رود.

ارایه عنوان رسمی شهید  از  بنیاد شهید  در خصوص رشید غفاری، 
به رشید غفاری با این ادله که چون قاتل یا قاتلینش پیدا نشده اند، 
همچنان خودداری می کند و تنها با درج نام شهید بر مزار او موافقت 
کرده اند. پرونده، به جز همان سالهای اولیه، اکنون وکیلی ندارد و 
تنها هرساله در هفته منابع طبیعی،مسولان این سازمان صرفا تسلیتی 
صاف  هایمان  جنگل  قاچاقچیان  و  جنایتکاران  کنند!  می  عرض 
صاف راه می روند و هر روز خنجر آغشته به چاشنی خیانت را بر 
سینه توسکای مان عمیق تر و عمیق تر فرو می برند،و باکی ندارند 
کسی صدای جنایت شان را بشنوند!چرا که پول های کثیف و خونین 
را  درختان  این  قهرمان  نگهبانان  که  چرا  و  دارد!  قدرت  قاچاقشان 
ناجوانمردانه از پای در می آوردند و کسی خم به ابروی خود نمی آورد!

وقتی پرونده یک جنگلبان در شهری کوچک که قاچاقچیان چوب آن 
هم تقریبا به راحتی قابل شناسایی هستند،همچنان نافرجام است!نمی 
و حمایت  امکانات محدود  این  با  داشت جنگلبانان مان  انتظار  توان 
دست و پا شکسته قانون! در مقابل قاچاقچیانی مجهز بایستند.تا زمانی 
که عدالت در حق این جنگلبان شهید برقرار نشده است؛چرا باید انتظار 
گردد،دردِ  متوقف  مان  هیرکانی  جنگلهای  درختان  قاچاق  داشت 
خانواده داغدارش تسکین یابند و مزارِ در انتظارِ دادخواهی این شهید 

طبیعت آرام گردد؟!
از  رُبابه علمی” همسر آن شهید بغُض اش می ترکد، وقتی صحبت 
آن شب تلخ می شود،” شما را قسم می دهم که نگذارید این خون 
پایمال شود. این درد خیلی سنگین است. ۲۲سال برای منابع طبیعی 
زحمت کشید. همیشه تهدیدش می کردند که بالاخره تو را می کشیم. 
قاچاقچیان چوب بودند. می گفتند یا با ما کنار بیا یا تو را از سر راه 
برمی داریم. بالاخره هم کشتنش.” اما، چه باک ای شیرزن تالشی از 
سختی ها و ناجوانمردی های روزگار! وقتی قرار است نام همسرت 

تا دنیا دنیاست بر تارَک درختان این جنگل های هیرکانی بدرخشد.
افتادن هر درخت بر زمین نه از آفت و پیری و پوسیدگی است،بلکه 
داد دادخواهی است،فریاد آگاهی رسانی است برای زنده نگه داشتن 
راه آن قهرمان،منش و مرام او و مردانگی و شجاعتش؛امید است، با 
حضور ریاست جدید قوه قضاییه،همچنین با همکاری مسولان استانی 
و شهرستان تالش پیگیری پرونده رشید غفاری با جدیدت بیشتری تا 
یافتن قاتل یا قاتلین ادامه یابد، تا هم بخشی از درد سنگین خانواده 
آن شهید تسکین یابد و هم روح امید و عدالت بر بدن نیمه جان جامعه 

محیط زیست و منابع طبیعی مان جاری گردد.

سرمقاله

خبر

امنیت شــغلی  آمار می گوید: 
با تشکیل  شهرداران رشت 
افتاد به خطر  شوراها 

عمر مدیریتی شهرداران رشت 
پیش از شوراها، 38 ماه ؛ 

پس از شوراها، 8 ماه !

ونده قتل دردناک در تالش گزارشی از یک پر

رازِ مزارِ در انتظار

روحانی،  دوم  دولت  خصوص  به  روحانی  دولت 
جوانان  و  زنان  برای  فراوانی  ارزش  درستی  به 
آنها  از  فراوانی  مدیریتی  مناصب  در  و  شد  قائل 
عنوان  به  صرفاً  پیشتر  که  جوانانی  کرد،  استفاده 
مشاور جوان مدیران کل می توانستند عرض اندام 
بانوان  امور  مشاور  نهایت  که  زنانی  یا  و  کنند 
مدیرکل  نقش  خود  اکنون  می شدند،  مدیران 
در  بلند  گامی  این  و  داشتند  را  سازمان  رییس  و 
فرصتی  و  بود  جنسیتی  تبعیض های  رفع  جهت 
و  بانوان  همیشگی  جایگاه  تثبیت  برای  مناسب 
بی  با  هم  رویه  این  اما  بوم؛  و  مرز  این  جوانان 
و  تدبیر  دولت  مردان  برخی  همیشگی  تدبیری 
همیشه  مثل  و  شد  نقیصه  دچار  کم کم  امید، 
 افراط و تفریط باعث شد از آن طرف بوم بیفتیم.

مدیران  خوشامدگویی  برای  میانی  مدیران  برخی 
صرفاً  را  جوانی  و  رزومه  بدون  فرد  هر  مافوق، 
زنان،  تبعیض علیه  لوای جوانگرایی و رفع  تحت 
حساس  هم  گاهی  و  گوناگون  های  سمت  به 
هم  باز  که  شد  اینگونه  و  کردند  می  منصوب 
و  پرتلاش  زنان  و  موفق  جوانان  برخی  سر 
تحصیلکرده کشورمان - که تحقیقات نشان داده 
 در مدیریت برتر از مردان هستند- بی کلاه ماند.

ارشد،  مدیران  برخی  وقتی  اینجاست  جالب  نکته 
متوجه کارنابلدی برخی جوانان و به خصوص زنان 
مدیر می شدند و به درستی در مقام ترمیم سازمان 
با  افراشتند،  برمی  جابجایی  و  تغییر  علم  مذکور، 
نفوذ در کابینه روبرو  افراد ذی  سد محکم برخی 
تا  زنان  تغییر  گونه  هر  با  جد  به  که  شدند  می 
تدبیر  دولت  حکومت  پایان   (  ۱۴۰۰ سال  پایان 
افتضاحات  اگر  کردند، حتی  مخالفت می  امید(  و 
 مدیریتی آن بانوی جوان عالمگیر هم شده باشد.

اگرچه اغلب این جوانان و بانوان، شایستگی های 
و  نسلان  هم  پرچم  و  دادند  نشان  را  خود 
تردید  بی  اما  اند،  برده  بالا  را  خود  همجنسان 
نخاله های هم در این بین وجود دارند که مدیران 
پیشنهادات  و  اظهارات  به  باید  کشور  بالادستی 
جامعه  و  کنند  توجه  شان  دستی  پایین  مقام های 
پاک  مدیریت  های  آفت  این  وجود  لوث  از  را 
جوانان  و  بانوان  این  مافوق  مدیران  اما  نمایند، 
هرچه بیشتر تلاش می کنند، کمتر نتیجه می گیرند 
بر  و حصری  حد  بی  اصرار  کابینه  متنفذ  افراد  و 
دارند. پایان ۱۴۰۰  تا  و جوانان  بانوان  این   ابقای 

مدیران  و  جوان  بانوان  این  به  اگر  رو،  همین  از 
را  امید  و  تدبیر  نالایق، عنوان لوک خوش شانس 
دهیم پر بیراه نگفتیم، چرا که صرفا بخاطر پربار 
برعمر  قیمتی-  هر  به   – دولت  کارنامه  کردن 
تدبیری  بی  متاسفانه  و  شد  افزوده  آنها  مدیریتی 

شان از عمر مردم کاسته است.

پایه  حسابان)۲(  کتاب  پنجم  فصل  در 
منتشر  تصویر  نوشت  پی  در  دوازدهم 
به  زیبا  منطقه  این  از  حیران  گردنه  از  شده 
است. شده  برده  نام  اردبیل  استان   عنوان 

به گزارش خط اول، درحالی که حذف دختران 
در  اخیر  روزهای  طی  ریاضی  کتاب  جلد  از 
حتی  و  بود  شده  ساز  حاشیه  مجازی  فضای 
پرورش  و  آموزش  وزیر  عذرخواهی  به  منجر 
حالا  آورد،  فراهم  را  موضوع  این  به  نسبت 
دوازدهم  پایه  کتاب  در  تصویر  یک  نوشت  پی 
 آزردگی خاطر گیلانی ها را در پی داشته است.

پایه  حسابان)۲(  کتاب  پنجم  فصل  در 
شده  منتشر  تصویر  نوشت  پی  در  دوازدهم 
عنوان  به  زیبا  منطقه  این  از  حیران  گردنه  از 
درحالیکه  است.  شده  برده  نام  اردبیل  استان 
حیران  گردنه  کشوری  تقسیمات  براساس 
گیلان  استان  و  آستارا  شهرستان  به  متعلق 
است و انعکاس چنین اشتباهی آنهم در چنین 
داشت. خواهد  ناپذیری  جبران  تبعات   سطحی 

پرورش  و  آموزش  مسئولان  نیست  مشخص 
هنگام تدوین کتب درسی حواسشان به کجاست 

که مردم باید شاهد این همه اشتباه باشند.

صاحب مقصـودی
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 نیمه دوم شهریور ۱399
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ز  ا برداری  بهره 
پروژه های عمرانی 

با  شهرداری لاهیجان 
حضور معاون عمرانی 

استاندار گیلان

۱۷ پروژه عمرانی، اقتصادی و زیربنایی لاهیجان در پنجمین روز از گرامیداشت هفته دولت با حضور 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری گیلان به بهره برداری رسید.

علی اکبری اوسط مقدم در آئین افتتاح اقامتگاه بوم گردی در دهستان آهندان شهرستان لاهیجان  گفت: 
اجرای پروژه های بوم گردی علاوه بر کمک به ایجاد اشتغال در حفظ محیط زیست نیز تاثیر گذارست.

وی با بیان اینکه توسعه مراکز بوم گردی به رونق گردشگری کمک می کند، افزود : با اجرای این پروژه 
ها هم مردم می توانند از طبیعت زیبای استان گیلان بهره مند شوند و هم به زمین های کشاورزی 

آسیب وارد نمی شود.
معاون استاندار گیلان خاطر نشان کرد: دولت تدبیر و امید در راستای ایجاد اشتغال، حفظ محیط زیست 

و توسعه راه ها و امکانات روستایی اهتمام ویژه ای دارد.
سرپرست شهرداری لاهیجان نیز در آئین افتتاح پروژه های شهرداری با گرامیداشت هفته دولت گفت: 

پروژه های عمرانی شهرداری در هفته دولت ۱399 با اعتباری بالغ بر 9۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال از 
محل درآمدهای عمومی شهرداری لاهیجان افتتاح و به بهره برداری رسیده است.

قیامتیون خاطر نشان کرد: این پروژه ها شامل افتتاح پارک محله یوسف آباد به مساحت ۱۰۰۰ متر مربع 
با اعتباری بالغ بر 9 میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال در منطقه در حال توسعه یوسف آباد شامل محوطه سازی، 
کاشت درخت، گل های فصلی و فضای سبزست وسایل ورزشی و وسایل بازی کودکان است،  افتتاح 
زمین ورزشی در محله پردسر به مساحت ۱۲۰۰ متر مربع شامل زمین والیبال و فوتبال با اعتباری بالغ 
3 میلیارد ریال و بهره برداری از بهسازی معابر سطح شهر و آسفالت به مساحت ۲۶۰ هزار مترمربع با 

اعتباری بالغ بر ۸۰ میلیارد ریال از جمله این طرح هاست.
۱۷ پروژه در قالب طرحهای عمرانی، اقتصادی و زیربنایی در شهرستان لاهیجان امروز با مبلغ 3۲۵ هزار 

و ۱۰۰ میلیون ریال اشتغال برای ۱۵۶ نفر به شکل دائم و موقت افتتاح گردید.

برای  آنفولانزا  واکسن  گیلان،  پزشکی  علوم  مسوولان  گفته  به 
توزیع  و  تأمین  زمینه ای  بیماران  و  سالمندان  پرخطر،  گروه های 
ظرفیت  از  باید  معتقدند  قضائی  مسوولان  هرچند  شد  خواهد 
رسانه ها به جهت پیشگیری از نیاز کاذب به واکسن بهره گرفت و 

هشیارانه مراقب سودجویان بود.
به گزارش خط اول و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم 
پزشکی گیلان )وب دا(؛ همه ساله با قرار گرفتن در آستانه فصل 
سرما )پاییز و زمستان( تأمین و توزیع واکسن آنفولانزا  به منظور 
پیشگیری مردم و گروه های پرخطر از ابتلا به این بیماری در دستور 

کار سیستم سلامت قرار می گیرد.
عدم استقبال مردم گیلان از واکسن آنفولانزا در سال گذشته

علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون  زاده،  حیدر  آبتین  دکتر  گفته  به 
پزشکی گیلان، در سال گذشته ۱۱ هزار دوز از واکسن آنفولانزا 
به گیلان اختصاص یافت و در سیستم سلامت توزیع شد اما مردم 
و  نکردند  استفاده  به صورت کامل  اختصاصی در گیلان  از سهم 

مقداری از این واکسن به وزارت بهداشت عودت داده شد.
و  آنفولانزا  با  بیماری  این  شباهت  و  کرونا  ویروس  شیوع  با 
سرماخوردگی در فصل های پیش رو، پیش بینی می شود تقاضای 
مردم به این واکسن علیرغم بی تأثیری قطعی در کنترل بیماری 
کووید۱9 افزایش پیدا کند و این موضوع بساطی را برای سودجویان 
و فرصت طلبان ایجاد کند تا از بحران کرونا سوءاستفاده کرده و با 
به راه انداختن بازار سیاه، چرخه توزیع واکسن را در استان با چالش 

و موانع ای روبه رو کند.
خصوص  در  قضایی  و  حقوقی  پشتیبانی  و  هماهنگی  به منظور 

نحوه توزیع واکسن آنفولانزا در استان گیلان، پیش از ظهر امروز 
مسوولان دانشگاه علوم پزشکی  و خدمات بهداشتی درمانی گیلان 

با مسوولان قضائی استان دیدار و رایزنی کردند.
دادگستری  رئیس کل  خلیلی،  حمزه  حجت الاسلام والمسلمین 
توزیع  مدیریت  لزوم  بر  تأکید  با  نشست  این  در  گیلان  استان 
واکسن آنفولانزا در فصول سرد خصوصاً در شرایط شیوع ویروس 
کرونا اظهار کرد که در شرایط فعلی، نیاز مردم به ویژه گروه های 
در معرض خطر به این واکسن مضاعف شده است و لازم است 

دانشگاه علوم پزشکی تمهیداتی ویژه دراین باره اتخاذ کند.
رایگان  تخصیص  و  تأمین  گیلان  استان  قضایی  شورای  رئیس 
واکسن برای برخی اقشار آسیب پذیر را نیاز جامعه دانست و برجذب 

مشارکت خیرین در این زمینه تأکید کرد.
وی همچنین مجدانه از مسوولان دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
خواست تا هرچه سریع تر با ارائه آموزش های لازم ضمن جلوگیری 
از ایجاد نیاز کاذب برای واکسن در جامعه، اقدامات خود درزمینهٔ 
برای اطلاع مردم در رسانه ها  را  آنفولانزا  تأمین واکسن  تهیه و 

منعکس کنند.
رئیس کل دادگستری گیلان به سوداگرانی که از نیاز مبرم مردم 
سوءاستفاده کرده و سبب افزایش قیمت و کمبود واکسن می شوند 
راستای حفظ  بیان کرد که دستگاه قضایی در  و  داد  نیز هشدار 
حقوق عامه با افراد سودجو که جان مردم را هدف زیاده خواهی و 

مال اندوزی خود قرار داده اند به سختی برخورد می کند.
مبتلا  آنفولانزا  به  کمتر  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  مردم 

می شوند

به گفته دکتر ارسلان سالاری- رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
علیرغم اینکه این استان جز استان های نخست در همه گیری کرونا 
بوده اما دو ماهی هست که شمار مبتلایان و همچنین بستری ها 

در بیمارستان های دولتی و خصوصی استان به ثبات رسیده است.
وی اظهار داشت: با توجه به قرار گرفتن در فصل پاییز و زمستان و 
احتمال شیوع بیماری آنفولانزا مطابق هرساله و هم افزایی که این 
بیماری با بیماری کرونا ایجاد می کند، یکی از راه ها واکسینه کردن 
مردم به آنفولانزا هست، چون هنوز واکسن و یا دارویی مؤثری 

برای کرونا ساخته نشده است.
پروتکل های  رعایت  به  توجه  با  است  معتقد  دکتر سالاری  البته 
بهداشتی نظیر فاصله گذاری اجتماعی، الزام به استفاده از ماسک 
ویروس  روزهایی که کرونا  در  مرتب دست ها  و شست و شوی 
اما  مبتلا می شوند  آنفولانزا  به  است، مردم کمتر  فعال  همچنان 
همچنان سیستم سلامت خود را ملزم کرده تا برای گروه های در 
معرض ابتلا به آنفولانزا، تأمین و توزیع واکسن را در دستور کار 
قرار دهد هرچند تزریق این واکسن مردم را در برابر کرونا مصون 

نمی کند.
به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی 
گیلان، برای گروه های پرخطر و همچنین کادر بهداشت و درمان 
استان واکسن آنفولانزا از سوی وزارت بهداشت در اختیار استان 
قرارگرفته است و علاوه بر آن برای آن دسته از افرادی که نگران 
هستند و تمایل به تزریق واکسن دارند نیز پیگیر هست تا سهم 
بیشتری از واکسن در اختیار سیستم سلامت استان قرارگرفته و با 
شیوه هایی که در آینده اعلام می شود مردم بتوانند این واکسن را 

دریافت کنند.
وی استان گیلان را یک استانی با شمار بالای سالمندان توصیف 
کرده و گفته که باید با توجه به شرایط استان گیلان و گردشگر 
وزارت  ازآنچه  آنفولانزا  واکسن  تخصیص  سهم  آن،  بودن  پذیر 

بهداشت برای گیلان  تعریف کرده بیشتر باشد.
۴۰ هزار گیلانی در فاز نخست به آنفولانزا واکسینه می شوند

بنا بر گفته دکتر حیدر زاده، معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
گیلان، از جمعیت دو میلیون و ۵۰۰ هزارنفری استان گیلان بنا 

نخست  فاز  در  نفر  هزار   ۴۰ حدود  سلامت،  حوزه  اطلاعات  بر 
دریافت  به  نیازمندان  تمامی  که  واکسینه شوند  آنفولانزا  به  باید 
واکسن آنفولانزا با توجه به ثبت اطلاعات سلامت در سامانه سیب 
مشخص بوده و شمار متقاضیان برای دریافت این واکسن تقریباً 

۲۵ هزار نفر از مردم استان هستند.
سال،   ۶۰ بالای  سالمندان  بر  علاوه  آنفولانزا  واکسن  گفته شده 
کودکان زیر پنج سال و همچنین بیماران زمینه ای همچون بیماران 
سرطانی، قلبی و عروقی، دیابتی و سایر بیماران پرخطر در استان 
به حدود ۱3 هزار نفر از کارکنان کادر سلامت گیلان که هم اکنون 
در بالین بیماران مشغول فعالیت هستند، واکسن آنفولانزا به صورت 

رایگان به آن ها تزریق خواهد شد.
پشتیبانی  و  حقوقی  حمایت های  همچون  می رسد  نظر  به  آنچه 
امروزه در توزیع واکسن آنفولانزا نیاز هست، افزایش سواد رسانه ای 
در  مجازی  فضای  ازجمله  همه جانبه  ظرفیت های  به کارگیری  و 
به رعایت پروتکل های بهداشتی و رفع  آگاه کردن مردم نسبت 

نگرانی های کاذب در جامعه هست.
همان گونه که دستگاه قضا و نهاده ای نظارتی باید بر شیوه و نحوه 
توزیع عادلانه واکسن آنفولانزا نقش دارند اصحاب رسانه به ویژه 
فعالانه  اقدام  آنفولانزا  واکسیناسیون  موضوع  به  باید  ملی  رسانه 
نشان داده و با تولید محتوای همچون گرفتن نظرات متخصصان 
در خصوص شباهت ها و تمایزهای دو بیماری کووید۱9 و آنفولانزا، 
اپیدمی جدید همچون  با شیوع  استرس کاذب در جامعه  کنترل 
آنفولانزا، اطلاع رسانی مستمر ، صحیح و نظارت بر نحوه توزیع 

واکسن آنفولانزا نقش داشته باشند.

میزان  بر  باشد  محکی  شاید  ما  تقویمی  مناسبت  در  دولت  هفته 
توانمندی  مدیریتی شان.  رسته ی  در  توانمندی مسؤولین شهری 
که در لنگرود و در افتتاح پروژه های شهرداری این شهر،دکتر زارع 
استاندار گیلان نیز بر آن صحه گذاشت و گفت: شهردار جوان شهر 

لنگرود همواره با دستان پر در تمام عرصه ها حضور دارند.
وی دراین افتتاحیه از خدمات ارزنده و شایسته مجموعه شهرداری 
را  قول  این  افزود:  و  کرد  تشکر  و  تقدیر  شهر  اسلامی  شورای  و 
میدهیم که جهت رفع مشکلات شهرستان لنگرود همراه مجموعه 

شهرداری باشیم.
در افتتاح این پروژه ها که با اعتباری بالغ بر۱۰ میلیون تومان و با 
اسلامی،  در مجلس شورای  لنگرود  مردم  نماینده  استاندار،  حضور 
شهر،  اسلامی  شورای  اعضای  و  شهردار  جمعه،  امام  فرماندار، 
مدیرکل ورزش و جوانان گیلان و جمعی از مسئولین افتتاح و به 
بهره برداری رسید مهندس سید مهدی رجایی شهردار لنگرود  ضمن 
گرامیداشت  یاد و خاطره همه شهدای ایران اسلامی و هفته دولت 
اباعبدا...الحسین)ع(،  ایام سوگواری سرور سالار شهیدان  و تسلیت 
با بیان اینکه در هفته دولت شاهد افتتاح مجموعه ورزشی صالحی 
هستیم افزود: مجموعه ورزشی  صالحی از سه بخش زمین چمن 
مصنوعی مسقف،زمین چمن روباز و زمین پینت بال  با مشارکت 
بخش خصوصی احداث شده است که با استقبال پرشور جوانان مواجه 

شده است و ذوق و شوق مضاعفی را بوجود آورده است.
مهندس رجایی درادامه با اشاره به اینکه اکثر شهرداری ها در وضعیت 
موجود با مشکلات مالی روبرو هستند گفت، شهرداری لنگرود این 

افتخار را دارد که توانست پروژه های عمرانی را با بیش از ۱۰ میلیارد 
تومان افتتاح نماید که افتتاح این پروژه ها با تعامل وهمکاری بین 
مجموعه شهرداری،شورای اسلامی شهر،نماینده محترم و مسئولین 

شهرستان تحقق یافته است.
 ۵۱ از  بیش  توانستیم  جدید  سال  در  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
هزارمتر مربع پوشش آسفالت وبتن ریزی محلات وکم برخوردار را 
داشتم باشیم افزود:با توجه به اینکه آبگیری خیابان های سطح شهر 

لنگرود  بزرگترین مشکلات شهرستان  از  یکی  بارندگی  هنگام  در 
دفع  جهت  گذاری  لوله  ملی،  اعتبارات  با  توانستیم  بودخوشبختانه 
برطرف  این مشکل  کلی  بطور  که  دهیم  انجام  را  آبهای سطحی 
شده است و درحال حاضر نیز در تلاش هستیم تا مشکل دفع آبهای 

سطحی کوچه های سطح شهر را برطرف نماییم.
شهردار لنگرود در ادامه  به نهضت آسفالت خیابان های دکتر جعفری 
لنگرودی، لیلاشهر حدفاصل میدان مادر تا کشتارگاه، انزلی محله از 

سه راه صدر محله به سمت مسجد، خیابان شهید قبادی، روکش 
شهید  مقداد،  ارژنگ،  صدر۸،  تعاون،  پایکار،  های  کوچه  آسفالت 
اکبری، شهید منفرد، روحانی بیست و یک و جمهوری سی ودوم، 
بتن ریزی کوچه های باخدا، شهید تقی پور، شهید رحمتی، شهید 
قناعتگر اشاره داشت و گفت: پیاده رو سازی و لوله گذاری جهت 
طرح باز آفرینی، پیاده راه میدان انقلاب، پیاده رو سازی بلوار شورا 
جنب بیمارستان شهید حسین پور و میدان شهید نورانی به سمت 
کومله،ایجاد فضای سبز و محوطه سازی جنب مسجد عرب زاده، 
محوطه سازی و سنگ فرش بقعه بی بی زینب، رنگ آمیزی، نقاشی 
و خط کشی بلوار و خیابان های تعریض شده به میزان ۸ هزار متر 
مربع از جمله پروژه های دیگر شهرداری لنگرود است که اجرایی شد.

وی به روخانه بزرگ لنگرود که از وسط شهر میگذرد و زیبایی های 
خاصی را به شهر داده است اشاره کرد و گفت: این رودخانه سالهای 
زیادی بود که لایه روبی انجام نگرفته بود لذا در حال اجرای   دیواره 
سازی،لایه روبی وایجاد اسکله قایقرانی در کنار این رودخانه زیبا و 
پل خشتی معروف لنگرود هستیم تا آروزی دیرینه مردم  که قایق 

سواری است را محقق نماییم.
مهندس رجایی در پایان خطاب به استاندار گیلان گفت: خواهش ما 
اینست تا برای پروژه هایی شهر لنگرود مانند لایروبی رودخانه که 
در حال انجام است اعتبارات ویژه ای اختصاص دهیدتا ما بتوانیم این 
پروژه بزرگ را عملیاتی نماییم تا  یکی از آرزوهای دیرینه شهروندان 

که قایق سواری در رودخانه پل خشتی است را محقق سازیم.

3 ماه از ماجرای قتل رومینا به دست پدرش می گذرد و حالا ابعاد جدیدی 
از این پرونده هویدا شده است، این در حالی است که پدر رومینا حالا به 
حکم 9 سال حبس محکوم شده و مادرش در مصاحبه ها گفته است 
که در صورت آزادی شوهرش امنیت جانی نخواهد داشت. اما نکاتی در 
پرونده قتل رومینا وجود دارد که به نظر می رسد ابعاد وسیع تری از یک قتل 
ناموسی را در بر می گیرد، آن طور که از صحبت های پدر رومینا در دادگاه

بر می آید، او کاملا آگاهانه و حتی با برنامه ریزی قبلی داس را برداشته و 
سر فرزند ۱۴ ساله خود را به واسطه آن جدا کرده است چرا که از قانون 
در این خصوص اطلاع داشته و می دانسته در صورت ارتکاب این جرم 

قصاص نخواهد شد!
در دادگاه پدر رومینا چه گذشت؟

دکتر ابراهیم نیکدل مقدم، وکیل مدافع مادر رومینا ضمن تائید 9سال حبس 
برای پدر رومینا گفته است:» پدر رومینا در دادگاه ابراز پشیمانی کرد و 
گفت نفهمیده چه شده و یکباره این کار را کرده و زمان قتل می خواسته 
با داس به سر کار برود که در یک لحظه دخترش را کشته است. البته به 
نظر نمی رسد این گفته ها درست باشد. چراکه او تاکید کرد برای پاک کردن 
ناموسش دخترش را به قتل رسانده است. وقتی او چنین حرفی زد، سوال 
جالبی از سوی رئیس دادگاه مطرح شد و رئیس دادگاه گفت اگر تو معتقد 
بودی ناموست لکه دار شده، چرا بهمن خاوری را نکشتی؟ چرا دختربچه 
خودت را درخواب کشتی؟ آیا این رفتار یک پدر با فرزندش است؟ که در 
این هنگام متهم گفت اگر بهمن را می کشتم، قصاص می شدم. این پاسخ 
نشان می دهد گفته های پدر رومینا درباره اینکه نفهمیده چه شده و... کذب 
است و او با سبق تصمیم و تحریک عده ای و همچنین آگاهی نسبت به 

کاری که می خواسته انجام دهد، رومینا را قربانی کرده است.«
وی همچنین به تهدیدهای پدر رومینا در دادگاه اشاره کرد و گفت: »پدر 
رومینا بسیار اصرار داشت که از مادر رومینا رضایت بگیرد و به من هم 
اصرار کرد که از موکلم رضایت بگیرم. من گفتم نباید موکل را اذیت 
کند و باید او را راحت بگذارد. وقتی که دید این اصرارها فایده ای ندارد، 
)وی همچنین مدعی شد( من را تهدید کرد و گفت برادرهایم را سراغت 
می فرستم و تو را راحت نمی گذارم که من این موضوع را به دادگاه منعکس 
کردم. البته در کار وکالت چنین تهدیدهایی شده ایم و اولین بار نیست، اما 
قصدم از مطرح کردن این موضوع آن بود که مشخص شود و اگر آزاد 
شود، مادر رومینا و پسرش راحت نخواهند بود. ضمن اینکه این تفکر 
خطرناک در میان خانواده پدر رومینا هم وجود دارد و ممکن است زنان 
و بچه های دیگری هم قربانی شوند. به  دلیل نقص در تحقیقات و عدم 
صدور مجازات تکمیلی به رای صادره اعتراض خواهیم کرد، فردی که 
پدر رومینا را تحریک به قتل کرده و گفته اگر تو نکشی من این کار را 

می کنم، از نظر ما باید تحت تعقیب قرار بگیرد. اگر حالا جلوی او گرفته 
نشود، ممکن است اتفاقات تلخ دیگری را رقم بزند. بنابراین من و موکلم 
روی این رای اعتراض خواهیم کرد.« اظهارات قاتل در پرونده رومینا نشان 
می دهد قاتل با علم به اینکه با کشتن فرزندش حکم قصاص بر او جاری 

نخواهد شد دست به چنین کاری زده است.
لایحه ای که قرار است گره گشا باشد؟

پس از قتل رومینا به دست پدر، معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 
برای جلوگیری از چنین فجایعی و به منظور بازنگری قانون مجازات آسیب 
رساندن پدر به فرزند یا قتل وی لایحه ای را تنظیم و ارائه کرد که البته تا 
کنون جزئیات این لایحه منتشر نشده است اما چندی پیش معصومه ابتکار 
در این خصوص گفت: »لایحه »مجازات پدر در صورت قتل عمد فرزند« 
در کمیسیون لوایح دولت مطرح شده است، اما به دلیل جنبه قضائی قرار 

شد قوه قضائیه نیز درباره این لایحه اظهار نظر کند.«
وی با بیان این که لعیا جنیدی، معاون حقوقی رئیس جمهوری، نیز نظر 
خود را درباره این لایحه اعلام کرده است، بیان کرد: »به زودی این 
لایحه به قوه قضائیه ارسال می شود و پس از دریافت نظر قوه قضائیه 
این موضوع را دنبال خواهیم کرد.« به گفته ابتکار، هدف از این لایحه 

تشدید مجازات است.
هنوز هیچ جزئیاتی از این لایحه منتشر نشده و مشخص نیست که چه 
مواردی در این لایحه مد نظر قرار گرفته است و تشدید مجازات در این 

لایحه تا چه حد می تواند برای این قبیل جنایت ها باز دارنده باشد.
ٔفرهنگسازی مهمتر از تغییر قانون

مونیکا نادی وکیل دادگستری و یکی از پژوهشگران و فعالان حوزه حقوق 
کودکان در خصوص حکم پدر رومینا با توجه به اقرار او در خصوص اطلاع 
از قصاص نشدنش به آفتاب یزد گفت:» همه می دانیم که طبق قانونی که 
در حال حاضر وجود دارد مجازات قتل اگر منجر به قصاص نشود حبس 
بین 3 تا ۱۰ سال و پرداخت دیه است. در مورد پدر این حکم وجود دارد 
که برای قتل فرزندش قصاص نشود، بنابر این پدر رومینا هم مشمول این 
حکم می شود و می بینیم که در همین چارچوب قانونی برای او حکم صادر 
شده است. اما با توجه به شرایطی که در جامعه وجود دارد به نظر می رسد 
در پرونده رومینا، تاثیراتی که بر جامعه گذاشته است، نحوه اجرای حکم 

و آنچه که در روند رسیدگی به گفته های شاکی و پدر در پرونده است و

برنامه ریزی هایی که ظاهرا برای این موضوع وجود داشته، هر چند که ما 
به جزئیات این پرونده دسترسی نداریم اما بر اساس شنیده ها از محتویات 

پرونده، دلیل اینکه قاضی اشد مجازات حبس یعنی
۱۰ سال را در نظر نگرفته است و آن را به 9 سال تبدیل کرده مجهول 
است. در کنار هر مجازات کیفری یک سری مجازات های تبعی هم وجود 
دارد که لازم نیست در خود حکم قید شود ولی به تبع محکومیت حبس، 
آن مجازات ها هم در پی می آید، این مجازات ها در مورد پرونده رومینا هم 
جاری است. اما یک اختیار قانونی که قاضی دارد این است که حکم را 
به مجازات های تکمیلی بدهد، در پرونده رومینا به نظر می رسد با توجه 
به شرایط حاکم و نحوه خشونت بار قتلی که اتفاق افتاده و با در نظر 
گرفتن این موضوع که پدر رومینا یک فرزند دیگر هم در خانه دارد که 

ممکن است پس از آزادی جان او را تهدید کند، جای خالی صدور 
حکم و محکومیت های تکمیلی را در این حکم شاهد هستیم. 

قاضی می توانست پدر رومینا را ملزم به تبعید کند و یا او را 
از اینکه به محل زندگی خانواده اش بیاید منع کند و این 
موضوع خیلی می توانست موثر عمل کند. از طرف دیگر 
قاضی می توانست این پدر را ملزم کند تا آموزش هایی ببیند 

که بتواند تاثیر بازدارندگی در او ایجاد کند. چون دلیل 
اصلی این گونه مجازات ها باز پروری است، حالا 

اینکه مجازات حبس تا چه اندازه در بازپروری 
تاثیر دارد را نمی دانیم اما به نظر می رسد 
می شد با صدور مجازات های تکمیلی 
اعم از تبعید و الزام به آموزش تا حدودی 
پدران  خصوص  در  را  پروری  باز  این 
قاتل انجام داد که متاسفانه این موضوع 
در خصوص پدر رومینا صورت نگرفته 
است و امیدواریم دیوان عالی کشور این 

جنبه ها را در نظر بگیرد.«
او در ادامه تاکید کرد: »همانطور که 

می دانیم این مجازات
بر اساس قانونی است که وجود دارد 

جزو  قانون، حکم صادره  این  در  و 

سنگین ترین مجازات هایی است که می توان برای این جرم تصور کرد. 
با این همه هر چند به طور کلی قصاص یا اعدام بر اساس شرایط زمانی 
و مکانی فعلی نمی تواند یک مجازات مناسب و مقبول باشد، از طرفی 
مجازات باید جنبه بازدارندگی در جامعه داشته باشد اما به طور معمول در 
چنین مواردی با چنین بازتاب های، مجازات قانونی نمی تواند بازدارندگی 
لازم را در جامعه ایجاد کند. بنابر این در حالی که من معتقدم واقعا مجازات 
قصاص و حتی حبس های طولانی مدت و حبس ابد در سیستم کنونی 
نمی تواند موثر و بازدارنده باشد، ولی باید در نظر بگیریم که مجازات ها 
عادلانه و برحسب مقتضیات و شرایط خاص آن جرم و شرایط زمان و 
مکان باشد تا یک بازدارندگی را در جامعه ایجاد کند. متاسفانه حکم فعلی 
پدر رومینا نتوانسته است بازدارندگی لازم را ایجاد کند و به همین دلیل هم 

با واکنش های زیادی مواجه شده است.«
این فعال حقوق کودکان در خصوص این موضوع که چه الزاماتی باید 
در لایحه »تشدید مجازات پدر در صورت قتل عمد فرزند« وجود داشته 
باشد تا خلاء های احتمالی قانونی در این حوزه برطرف شود گفت: »لایحه 
مذکور به دلیل تبعیت قوانین ما از فقه و با توجه به اجماع فقه های شیعه 
بر عدم قصاص پدر در صورت کشتن فرزند، طبیعتا نمی تواند برخلاف 
آن عمل کند و نمی تواند قصاص را مقرر کند و از طرفی هم نمی تواند 
قصاص را برای سایر قتل ها بردارد. شاید این لایحه مجازات حبس 
را به زمان بیشتری تبدیل کند که باز هم شاید نتواند بازدارندگی لازم 
را داشته باشد. به نظر من باید لایحه بر این موضوع تاکید کند که 
در این گونه مجازات ها امکان تخفیف و تعلیق حذف شود و در کنار 
آن استفاده از مجازات های تکمیلی در این خصوص الزامی شود 
تا باز پروری در مورد پدران قاتل صورت بگیرد و فرد زمانی از 
زندان آزاد شود که مشخص شود به صورت اصولی این فرد 
نمی تواند خطری برای سایر اعضای خانواده اش داشته 
باشد. از طرف دیگر به جز قانون که مشخص 
نیست این لایحه تا چه اندازه می تواند در آن 
تاثیرگذار  بیشتر  که  باشد، چیزی  تاثیرگذار 

است فرهنگسازی است.«
پدر رومینا به 9 سال حبس محکوم شده و 
ممکن است بعد از گذراندن بخشی از آن آزاد 
شود و این موضوع جان دیگر اعضای خانواده 
رومینا را هم به خطر می اندازد. فراموش نکنیم 
پدر رومینا آگاهانه داس را بلند کرد و بر گردن 
دخترش فرود آورد تا او را بکشد؛ چرا که یقین 

داشت قصاص نخواهد شد.

علیرضا قانع 
شهری  به  جهانگرد  یک  که  خواندم  جایی  در 
کوچک در قاره اروپا سفر کرد. شهری که کمتر 
مورد  کمتر  و  می کردند  سفر  آن  به  جهانگردان 

توجه قرار گرفته بود.
آن شهر کوچک  اهالی  از  یکی  با  در حین سفر 
آشنا و همکلام شد. این شهروند انقدر با جهانگرد، 
مهربانی و خوش رفتاری کرد که در طول اقامت 

مرد جهانگرد خیلی به او خوش گذشت.
شهروند مورد نظر همه جای شهر را به جهانگرد 
را هم  نقطه توضیحات لازم  داد و در هر  نشان 

برای او تا حد امکان ارائه می کرد.
کشور  به  جهانگرد  اینکه  تا  گذشت  ماجرا  این 
در  کتابی  نوشتن  بازگشت. بلافاصله شروع  خود 
برخورد مهربانانه  باره شهر کوچک سفر کرده و 

ساکنانش با جهانگردان نوشت.
وی در کتاب خود به مواردی اشاره کرده بود که 
برخورد  حسن  و  رفتاری  خصوصیات  به  بیشتر 
شهروندان آن شهر با جهانگردان سخن گفته و 

کمتر به دیدنی ها و مناظر شهر اشاره شده بود.
طولی نکشید از از نقاط دور و نزدیک کشورهای 
مورد  به شهر کوچک  بسیاری  دیگر جهانگردان 
و  یافت  بهبود  شهر  اقتصاد  کردند،  سفر  نظر 
بومی  خوراکی های  فروش  بومگردی،  واحدهای 
با  و…  شهر  دیدنی  اماکن  در  حضور  محلی،  و 
جمعیتی کثیر از جهانگردان مختلف روبه رو شد و 
معیشت و اقتصاد خانواده های آن شهر دستخوش 

تحول گردید.
لازم به گفتن است که آن جهانگرد تنها با یک 
هم کلام  و  کرده  کوچک صحبت  شهر  شهروند 

شده بود.
بنابر این نوع نگاه ما به شهر و اینکه چگونه آن 
پیشرفت  و  آینده  در  می کنیم  تفسیر  و  تعبیر  را 

شهرمان تاثیر دارد.
به  شهرمان  که  هستیم  این  خواهان  ما  اگر 
یابد،  پیشرفت دست  و  ترقی  توسعه،  دروازه های 
باید نگاه مان را به شهر و توسعه ی شهری تغییر 

دهیم.
اینکه تنها به فکر توسعه شهر باشیم اما در رفتار 
و گفتار طوری دیگر عمل کنیم نه تنها رفتاری 
برنامه های  عکس  درست  بلکه  نیست  منطقی 

توسعه ای شهر خواهد بود.
یادمان باشد که اقتصاد شهرمان با ورود گردشگران 
می تواند متحول شود و حضور و ورود گردشگران 
برخوردهای  و  رفتارها  به  دقیقاً  شهرمان  به  هم 

اجتماعی که از خود بروز می دهیم مرتبط است.
بین الملل  امور  و  ارتباطات  *مدیر 

شهرداری رشت

یادداشت

توزیع می شود رایگان  برای گروه های پرخطر  آنفولانزا  ــن  واکس

ود در هفته دولت، تحسین استاندار را در پی داشت وژه های عمرانی شــهرداری لنگر پر

ومینا مقبول است ؟ آیا حکم پدر ر

اعلام آمادگی ها از تأمین واکســن تا هشدار دستگاه قضا به سودجویان
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مجری طرح ملی توسعه زراعت چوب کشور، با 
در  چوب  زراعت  تجمعی  به صورت  اینکه  بیان 
شده  اجرایی  هکتار  هزار   ۲3۰ معادل  مساحتی 
کشور  چوب  زراعت  قطب  گیلان  گفت:  است، 

محسوب می شود.
جواد میرعرب رضی در حاشیه بازدید از طرح های 
زراعت چوب استان گیلان در گفت وگو با ایسنا، 
هدف از اجرایی شدن طرح زراعت چوب را تامین 
نیاز صنایع سلولزی دانست و اظهار  چوب مورد 
در  دیرباز  از  سنتی  روش  به  چوب  زراعت  کرد: 
کشور ما وجود داشته و کشاورزان در حاشیه باغات 
به کشت گونه های درختی  اقدام  و مزارع خود 

می کردند.
وی با بیان اینکه طرح زراعت چوب از سال ۸۴ 
سال  از  افزود:  است،  شده  نامه  موافقت  دارای 
در  زراعت چوب  به صورت تجمعی  تاکنون   ۸۴
مساحتی معادل ۲3۰ هزار هکتار اجرایی شده و 

بخش هایی از آن به بهره برداری رسیده است.
مجری طرح ملی توسعه زراعت چوب کشور، با 
اشاره به تعهد ۷۵ هزار هکتاری برنامه ششم در 
حوزه زراعت چوب، تصریح کرد: در حال حاضر 
زراعت چوب در ۱۷ هزار هکتار عملیاتی شده و 
به صورت سالانه 3۰  آینده  و سال  امسال  طی 

هزار هکتار دیگر در دستور کار داریم.
میرعرب رضی، از اجرای طرح زراعت چوب در 
اکثر استان ها خبر داد و خاطرنشان کرد: استان 
هایی که بارندگی ندارند، جزو اولویت های زراعت 
حاضر  حال  در  گیلان  استان  اما  نیستند،  چوب 
و  زراعت چوب کشور محسوب می شود  قطب 
سال گذشته گیلان بیش از ۴۰۰۰ هکتار زراعت 

زراعت چوب داشته است.
وی زراعت چوب با استفاده از آب های نامتعارف 
را در دستور کار دانست و اضافه کرد: استان های 
قم، سمنان، اصفهان و تهران پایلوت استفاده از 
فاضلاب و پس آب در زراعت چوب هستند و از 
این فرصت برای توسعه زراعت چوب طی سال 

جاری استفاده خواهیم کرد.
مجری طرح ملی توسعه زراعت چوب کشوز، گونه 
های سریع الرشد همچون صنوبر و اکالیپتوس را 
مورد توجه زراعت چوب دانست و یادآور شد: از 
صنوبر در صنعت خرده چوب شامل ام.دی.اف و 

اچ.دی.اف صنایع نئوپان استفاده می شود.
 ۱۸ تبصره  الف  بند  محل  از  اینکه  بیان  با  وی 
چوب  زراعت  توسعه  جهت  ویژه  تسهیلات 
اختصاص یافته است، متذکر شد: این تسهیلات 
هزار   ۸۰۰ و  میلیون  هفت  وام  پرداخت  شامل 
تومانی توسط بانک های عامل برای هر هکتار 
کاشت است. همچنین ۱3۰۰ اصله نهال رایگان 
می  قرار  چوب  زراعت  به  علاقمندان  اختیار  در 

گیرد.
میرعرب رضی، با اشاره به نیاز اسمی ۱۱ میلیون 
مترمکعبی چوب در کشور، اظهار کرد: کمبود مواد 
اولیه موجب کاهش ۵۰ درصدی تولیدات صنایع 
میلیون   ۶.۵ به  را  مصرف  میزان  و  شده  چوبی 
ارزش  زنجیره  اما  است،  داده  کاهش  مترمکعب 
و شبکه توزیع و فروش چوب شکل گرفته است.

مجری طرح ملی توسعه زراعت چوب کشور، با 
بیان اینکه زراعت چوب چهار میلیون مترمکعب 
را  نیاز صنابع سلولزی  از ۶.۵ میلیون مترمکعب 
میلیون   ۲.۵ همچنین  گفت:  کند،  می  تامین 
مترمکعب باقی مانده از محل اصلاح و نوسازی و 

هرس باغات تامین می شود.
به عرصه  افزوده شدن 3۱۵ هزار هکتار  از  وی 
های زراعت چوب کشور تا سال ۱۴۰۸ خبر داد و 
یادآور شد: طی این مدت سالانه 3۰ هزار هکتار 
سال  از  بعد  و  شد  خواهد  اجرایی  چوب  زراعت 
۱۴۰۸، هر سال ۱۲ میلیون مترمکعب تولید چوب 

تولید خواهیم کرد.
میرعرب رضی، مدت زمان لازم جهت برداشت 
گفت:  و  دانست  سال   ۱۰ تا  سه  بین  را  چوب 
را  کشاورزان  معیشت  تواند  می  چوب  زراعت 
تامین کند، اما زارعین گیلانی به صورت سنتی و 
بومی جنگلداری کشاورزی را اجرا می کنند و به 
کشت محصولات باغی در عرصه های نهالکاری 

شده می پردازند.
مجری طرح ملی توسعه زراعت چوب کشور، با 
بیان اینکه صنایع آمادگی خرید تضمینی تولیدات 
زراعت چوب را دارند، عنوان کرد: در حال حاضر 
۷۰ درصد زراعت چوب در اراضی مستثنیات در 
حال اجراست و مابقی توسط بخش های دولتی 

در قالب قرارداد انجام می شود.

خبر

مدیرکل جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان با بیان 
با شیوع ویروس کرونا در گیلان  بالغ بر یکصد رسته شغلی  اینکه 
به صورت مستقیم آسیب دید، گفت:  برآوردهای اولیه دستگاههای 
اجرایی از خسارت های مستقیم به این حوزه ها بالغ بر بر سه هزار و 

۵۰۰ میلیارد تومان اعلام شده است.
یونس رنجکش در پایان بازدید از شرکت تولیدی ریسندگی و بافندگی 
پیشروتاب در شهر صنعتی رشت افزود: با توجه به پیوستگی مشاغل،  
ارزیابی ها نشان می دهد که این خسارت ها که در عموما در ماههای 

اسفند و فروردین بوده بیش از چهار تا پنج برابر این رقم است.
دارد،  شکننده ای  شرایط  امروز  کارها  و  کسب  اینکه  بیان  با  وی 
در  رسته  کارها ۱۴  و  رونق کسب  و  جبران خسارات  برای  گفت:  
ردیف دریافت تسهیلات قرار گرفتند  که باید برای سایر رسته ها نیز 

اقداماتی انجام شود.
وی اظهار داشت : برغم تمامی حمایت هایی که دولت برای جبران 
بخشی از خسارات و رونق و فعالیت کسب و کارها انجام داده است اما 
هنوز این تسهیلات در مرحله پرداخت توسط بانک ها با مشکل روبرو 
است  که باید برای برون رفت از این شرایط  با اصلاح ساختارهای  
موجود، تسهیلاتی را که دولت برای حمایت از رسته های شغلی آسیب 

دیده از کرونا در نظر گرفته بانکها روان تر  پرداخت کنند.
 وی با اشاره به اینکه یک هزار و ۱۲۰ میلیارد تومان تسهیلات برای 
تا  گفت:  است،  یافته  اختصاص  استان  به  کرونا  از  ناشی  مشکلات 
کنون رقم صنوف ثبت نام کننده در سامانه مربوطه فقط رقمی معادل 
3۰۰ میلیارد تومان از این مبلغ  است که آن هم تاکنون کمتر از ۲۰ 
تا 3۰ درصد از افراد ثبت نام شده  مبلغ تسهیلات را دریافت کرده اند.

برای  وام  این  دریافت  برای  دولت  که  تسهیلاتی  به  اشاره  با  وی   
آسیب دیدگان ناشی از کرونا قائل شده است، گفت: حتی تا مبلغ ۱۶ 
میلیون تومان تسهیلات ضامن نمی خواهد و با یک سفته می توان 
این تسهیلات را دریافت کرد اما متاسفانه بعضی بانک ها  با رفتارهای 
سلیقه ای در پرداخت این تسهیلات برغم شفاف بودن دستورالعمل 

بانک مرکزی مشکل ایجاد می کنند.  
رنجکش با بیان اینکه اراده پرداخت در  مدیران بانک های استان وجود 
دارد، افزود : اما در شعب بانک ها با رفتارهای سلیقه ای روبرو هستیم 

در حالی که دیدگاه ها باید تسهیل گرانه باشد.
حمایتی  تسهیلات  گرفته  تصمیم  دولت  اگر  کرد:  خاطرنشان  وی 
سابق  دستورالعمل های  امروز  کند  پرداخت  کرونا  متضرران  برای 
ملاک نیست و باید بانک ها از ایجاد اشکال و پیچ و خم در مسیر کار 
خودداری کنند و رفتارهای تسهیل گرانه را با توجه به دستورالعمل 

های ابلاغی افزایش دهند.
وی نامگذاری امسال به عنوان جهش تولید را بیانگر عزم جدی برای 
برون رفت از مشکلات خواند و گفت: کشور امروز  با چالش های  
جدی تحریم و شیوع بیماری کرونا روبرو است و کسب و کارها در 
شرایط شکننده ای قرار دارند و  با مشکلات مختلفی روبرو هستند که 
باید با فهم مشترک و درک درست از واقعیت ها با رفتارهای تسهیل 

گرانه مشکلات را برطرف کرد.
وی گفت: در حال حاضر بسیاری از کسب و کارهای ما تعطیل و 
آسیب پذیری آنها شدید است؛ از این رو، باید با نگاه  همه گیرانه و 
تسهیل گرانه، حمایت هایی  را که برای آنها در نظر گرفته شد به 
سرانجام رساند.  مدیرکل  جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری 
گیلان با تاکید بر اینکه سیاست های کلان دولت حمایت از واحدهای 
تولیدی و خروج آنها از رکود و احیای واحدهای راکد است، گفت : 
در استان گیلان تمام تلاش مجموعه استانداری رفع موانع تولید و 

اشتغال است.
با  برندهایی  استان  تولیدی در  از شرکت های  : بسیاری  افزود  وی 
قابلیت صادرات دارند اما  برای بسیاری از مردم این برندها شناخته 

شده نیست.
وی  یکی از مهمترین رسالت های رسانه ها را  برجسته سازی این 
تولیدات دانست و اظهار داشت: باید اهتمام داشته باشیم تا با توجه 
به  تلاش هایی که در حوزه اقتصادی انجام می شود، بتوانیم شرایط 
بهتری را فراهم کنیم و در جهت رونق تولید گام های موثری برداریم 

و افکار عمومی را متوجه ظرفیت های داخلی کنیم.
در ابتدای این مراسم نیز مهندس کاظم مادرشاهی رییس هیات مدیره 
و مدیرعامل پیشروتاب اظهار داشت: با شیوع ویروس کرونا ما هم 
به عنوان فردی از اعضای جامعه احساس مسئولیت کرده و تلاش 
نمودیم نقشی در پیشگیری از این ویروس خطرناک داشته باشیم . در 

همین راستا با همکاری و هدایت تیم تحقیقاتی و دپارتمان نانو شرکت 
موفق شدیم ماسک هایی تولید کنیم که آنتی باکتریال بوده و قابلیت 
بارها شستشو را دارد و از طرفی چون با الیاف صد درصد پنبه بافته 

شده ضد حساسیت میباشد .
مدیر عامل شرکت پیشروتاب تصریح کرد : برای اولین بار در تولید 
این ماسک ها از تکنولوژی فوق پیشرفته نانو ذرات  استفاده کردیم 
که به گواهی انستیتو پاستور و دانشگاه بین المللی موناکو فرانسه، 
این ماسک ها به صورت ذاتی آنتی باکتریال شده یا به تعبیری آنتی 

باکتریال دائم شده است .
رییس هیات مدیره ی شرکت پیشروتاب تشریح کرد : این ماسک ها 
از نظر مالی نیز مقرون به صرفه بوده و به دهک های پایین جامعه که 
در تامین ملزومات بهداشتی دچار مشکل هستند کمک می کند تا با 
هزینه ی کمتری ماسک مصرفی خانواده را تامین کنند . ماسک های 
یک بار مصرف هر چندساعت یک بار باید تعویض شوند و در بهترین 
حالت شما در طول ماه باید برای هر نفر 3۰ عدد ماسک خریداری 
کنید در صورتی که هر عدد ماسک میتال تولید پیشروتاب را می توانید 

یک ماه مصرف کنید .
مهندس مادرشاهی در ادامه گفت : امروزه در کشور ، حتی در جهان ، 
با کمبود ماسک روبرو هستیم که متاسفانه در استان ما نیز این کمبود 
بطور جدی احساس می شود چون قبل از شیوع کرونا ما در داخل 
استان تولید ماسکمان محدود بود . با شیوع کرونا تیم های جهادی 

و  استانداری  و حمایت  با هدایت  تولیدی صنعتی  و مجموعه های 
سازمان صمت گیلان تولید ماسک را آغاز کردند ولی متاسفانه کافی 

نبود و هنوز هم کافی نیست .
وی افزود : همانطور که عرض کردم کارایی هر عدد ماسک میتال 
برابر است با سی عدد ماسک یک بار مصرف . پس اگر در زمینه ی 
تامین سرمایه ی در گردش ، یک حمایت جزئی از مجموعه ی ما 
بشود ما می توانیم با بالا بردن حجم تولید خود، تعداد ده هزار عدد 
روزانه تولید ماسک فعلی را به پنجاه هزار عدد برسانیم . زمانی که 
این تعداد را ضرب در سی کنیم نتیجه خواهیم گرفت از لحاظ کارایی 
، معادل یک میلیون و پانصدهزار عدد ماسک یک بار مصرف را در 
روز دارد که میتواند سهم ویژه ای در تامین ماسک کشور را ایفا نماید.

از  یکی  پیش  ماه  چند   : کرد  بیان  پیشروتاب  شرکت  عامل  مدیر 
مجموعه های دولتی با صد میلیارد تومان هزینه یک مجموعه ی 
داخلی را ایجاد کرد که ظرفیت تولید روزانه چهار میلیون عدد ماسک 
را داشت . در صورتی که ما با 3 تا ۵ درصد این مبلغ توانایی این را 
داریم که روزانه پنجاه هزار عدد ماسک قابل شستشو تولید کنیم که 
کارایی آن معادل یک میلیون و پانصدهزار عدد روزانه ماسک یک بار 

مصرف خواهد بود . 
این کارآفرین نمونه و جوان از رفتار برخی از سازمان ها مخصوصا 
سازمان امور مالیاتی و بانکها انتقاد کرد و گفت : یک مقدار فضای 
این رفتارها با سیاستهایی که مدیران محترم اقتصادی استانداری ، 
مدیران در راس نظام ، مقام معظم رهبری و غیره  در حمایت از تولید 
دارند متفاوت است . حال یا اعتقادی به این مسائل ندارند یا در عمل 
ناکارآمد هستند ولی با مصوبات خوبی که کارگروه رفع موانع تولید به 
ما داد خوشبختانه معضلات امور مالیاتی شرکت نیز تا حدودی حل 

شده که انشاالله قول دادند که مابقی را هم حل کنند .
وی افزود : ما داخل کارخانه ای هستیم که در روز می تواند ۱۵ تن 
حوله و ۱۸۰ هزار عدد پارچه ی ماسک قابل شستشو تولید کند و 
حداقل با تزریق سرمایه ای اندک می توانیم ۵۰ هزار عدد ماسک 
میتال تمام شده تولید کنیم که متاسفانه این مجموعه اکنون با ده 
تا پانزده درصد ظرفیت فعالیت می کند . تنها خواسته ای که ما از 
مدیران محترم استانداری داریم این است که در نقش حاکمیتی خود 
نظیر »اقتصاد  نظام  از سیاستهای کلی  تبعیت  به  ملزم  را  بانک ها 
مقاومتی«و«جهش تولید« نمایند و به تولید و صنعت نگاه ویژه تری 
داشته باشند و بانکها این فرمایش حضرت آقا را که فرمودند صنعت 
گران جهادگران خط مقدم جنگ اقتصادی هستند را بفهمند و مفهوم 

آن را متوجه شوند .
مهندس مادرشاهی با اشاره به این نکته که ما این امکان را داریم 
۵۰۰ نفر اشتغالزایی جدید ایجاد کنیم عنوان کرد : در جامعه ی امروز 
ما کدام کار خیری بالاتر از ایجاد اشتغال است ؟ آن هم در استانی که 

شدیدا با معضل بیکاری دست و پنجه نرم می کند .
در بخش دیگری از این مراسم از خط تولید حوله و ماسک صنایع 

ریسندگی و بافندگی پیشروتاب بازدید به عمل آمد .

استاندار گیلان مردمی کردن فعالیت های جمعیت هلال احمر و نیز 
فراهم سازی زمینه نقش آفرینی بیشتر جوانان را در اثرگذاری فزون تر 
اقدامات این نهاد موثر خواند و تأکید کرد که لازم است پایگاه های 
امداد و نجات این جمعیت در استان،  به لحاظ امکانات بیش از پیش 

تقویت شوند.
ارسلان  دکتر  گیلان؛  استانداری  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
هلال  جمعیت  دبیرکل  دیدار  در  )چهارشنبه(  امروز  شامگاه  زارع 
احمر، مأموریت های این نهاد را گسترده خواند و با اشاره به شرایط 
جغرافیایی کشورمان و وقوع حوادث و بلایای مختلف اظهار داشت: 
گیلان، از جمله استان های حادثه خیز است که در تمام فصول سال، 
شاهد بروز اتفاقات طبیعی است و بر این مبنا ، جمعیت هلال احمر 

به عنوان بزرگترین سازمان مردم نهاد، منشأ اثرات خوبی بوده است.
وی ادامه داد: در کنار وظایف این جمعیت؛ درک و فهم بالای مردم 
گیلان همراه با روحیه جوانمردی، ایثار و نوع دوستی آنان منجر به 

همکاری های عمومی و کمک به هم وطنان شده است.
استاندار گیلان با تصریح اینکه ابزار و امکانات جمعیت هلال احمر 
استان متناسب با مأموریت های گسترده آن نیست، گفت: لازم است 
پایگاه های امداد و نجات این جمعیت به لحاظ امکانات تقویت شوند.

وی فعالیت خانه های هلال را اقدامی موثر در جهت ارائه کمک های 
عمومی خواند و گیلان را در این بخش جزو استان های برتر کشور 
ذکر و اضافه کرد: مقوله آموزش که در خانه های هلال داده می شود، 

نقشی موثر و تأثیرگذار دارد.
دکتر زارع خاطرنشان کرد: مردمی کردن فعالیت ها و نیز فراهم سازی 

زمینه نقش آفرینی بیشتر جوانان ، موضوعی مهم است که باید مورد 
توجه باشد.

وی با یادآوری شیوع گسترده ویروس کرونا در گیلان، کوشش ها 
و همراهی های جمعیت هلال احمر و جوانان عضو این جمعیت با 
ستاد استانی مدیریت کرونا و دانشگاه علوم پزشکی گیلان را شایسته 

قدردانی دانست.
وی به دیدار خود به رئیس جمعیت هلال احمر در خصوص ارائه کمک 
های لازم برای تقویت تجهیزات و امکانات این جمعیت در استان، 
اشاره و تأکید کرد که گیلان همچنان نیازمند استمرار این کمک ها 

در جهت ارائه خدمات شایسته تر به هم وطنان است.
محمدحسن قوسیان مقدم دبیرکل جمعیت هلال احمر نیز در این دیدار 
با اشاره به افتتاح یک هزار و ۴۰۰ خانه هلال در سطح کشور با حضور 
ویدئو کنفرانسی رئیس جمهوری اظهار داشت: این خانه های هلال 
فردا ، در راستای افق بلند مدت کشور با تلاش دولت دوازدهم افتتاح 

خواهد شد.
وی ادامه داد: مرکز جامع توانبخشی رشت نیز با هدف ارائه خدمت به 
معلولین جسمی و حرکتی و سایر آحاد جامعه از طریق ارتباط تصویری 

با رئیس جمهوری راه اندازی می شود.
وی با اشاره به ظرفیت خوب دهیاری ها و اهمیت نقش آفرینی آنها 
در ارائه سریع تر خدمات به نیازمندان هنگام بروز حوادث گفت: ستون 
خیمه کمک رسانی ها، دست دهیاری هاست و تأکید داریم که از این 

پتانسیل به درستی استفاده شود.

پیشروتاب: بافندگی  و  ریســندگی  از صنایع  بازدید  در  اســتانداری گیلان  از ســرمایه گذاری  مدیرکل جذب و حمایت 

بیان داشــت؛ در دیدار دبیرکل جمعیت هلال احمر  اســتاندار گیلان 

ونا به واحدهای کسب و کار گیلان خسارت بیش از ســه هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی کر

ورت تقویت بیشــتر پایگاه های امداد و نجات گیلان به لحاظ امکانات ضر

و  فروش  اجازه 
اموال  مزایده 

گیلان  در  کارخانه ها 
نمی دهیم را 

رئیس کل دادگستری گیلان تأکید کرد: دستگاه قضایی اجازه فروش و مزایده اموال کارخانه ها 
در استان گیلان را صادر نخواهد کرد.

حجت الاسلام حمزه خلیلی در نشستی ضمن اشاره به آیات قرآن با موضوعات اقتصادی اظهار 
داشت: وضعیت اقتصادی یک جامعه دینی، نقش تعیین کننده ای در گرایش مردم به اعتقادات 

مذهبی خواهد داشت.
وی خاطر نشان کرد: در عصر کنونی کار و تلاش و فعالیت اقتصادی شکل دهنده هویت جامعه 
است و سبب ارتقای جایگاه دین در اجتماع می شود اگر در زمینه رفاه و معیشت نقص و کمبودی 

به وجود آید، در اعتقادات مذهبی مردم تأثیرگذار خواهد بود.

رئیس کل دادگستری گیلان در ادامه بعد از جمع آوری نظرات کارشناسان پیرامون مشکلات پدید 
آمده برای یکی از واحدهای تولیدی در استان، اظهار داشت: دستگاه قضائی به هیچ عنوان اجازه 
فروش و مزایده اموال کارخانه ها را صادر نخواهد کرد ضمن آنکه تولیدکنندگان مکلف هستند 

برنامه های عملیاتی خود را برای از سرگیری روند تولید کارخانه ظرف مدت معین ارائه کنند.
حمایت دستگاه قضایی از سرمایه گذاران و تولیدکنندگان

سید مهدی فلاح میری دادستان مرکز استان گیلان نیز در این نشست با اشاره به اینکه نگاه و 
رویکرد دستگاه قضائی حمایت از سرمایه گذاران و تولیدکنندگان واقعی است، تصریح کرد: حمایت 

دستگاه قضائی از تولید بر محور عدالت، انصاف و اجرای قانون است.



دل خوشی به
 سیاست گذاری  های غرب یعنی 

سوختن فرصت های داخلی

و  کاداستر مبنای توسعه در قلمر
سرزمینی گیلان است

حجت الاسلام والمسلمین محمدمهدی راشدی نوری 
در آیین عبادی سیاسی نماز جمعه این هفته با اشاره 
به اقدام شیطانی و خبیثانه نشریه فرانسوی در اهانت 
به ساحت قدسی حضرت محمد )ص( اظهار کرد: این 
عمل وقیحانه نشانه درماندگی و یأس استکبار جهانی 
در مقابله با موج اسلام خواهی به منظور عقده گشایی و 

شکست های پی درپی خود در نهضت مقاومت است.
به گزارش خبرگزاری فارس، وی با بیان اینکه دوران 
است،  پایان خود رسیده  به  دیگر  حکومت صهیون 
گفت: اسرائیل به نهایت ضعف و استیصال رسیده و در 
جریان نقشه معامله قرن و با عادی سازی روابط امارات 
با اسرائیل نیز نه تنها به نیات شوم خود نمی رسد بلکه 

نابودی و سقوط  این رژیم نزدیک است.
امام جمعه صومعه سرا با اذعان به اینکه صحنه سیاسی 
انتخابات آمریکا، سیاست خصمانه آن را با ایران تغییر  
انتخاباتی  مبارزات  کرد: شروع  تصریح  داد،  نخواهد 
دموکرات ها،  و  خواهان  جمهوری  بین  آمریکا  در 
برخی ها را در داخل کشور امیدوار نکند و گمان نبرند، 
اگر دموکرات ها پیروز شوند آمریکا دوباره به برجام 
برمی گردد و همین یک برگ برنده ای برای عده ای 

در انتخابات ۱۴۰۰ ایران است.
خطیب جمعه صومعه سرا با بیان اینکه دل خوش کردن 
سوخت  یعنی  غربی  دولت های  سیاست گذاری   به 
کردن فرصت های داخلی بیان کرد: برای رفع مشکل 
اقتصادی که روز بروز سخت تر می شود و بی ثباتی و 
گرانی و تورم بی سابقه کمر مردم را شکسته با اتکا به 
نیروی انسانی و سرمایه داخلی  و برنامه ریزی های 

مدون باتدبیری راسخ قابل حل است. 
مملکت  اداره  وضعیت  اینکه  بیان  با  نوری  راشدی 
هیچ گونه سنخیتی با اهداف و آرمان های امام و شهدا 
و مردم انقلابی ندارد، گفت: مسؤولین، به فکر مردم 
باشید و به میان مردم بروید و با بررسی های میدانی 

و عمل گرایانه باری از مشکلات مردم را کم کنید.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک گیلان، با بیان اینکه 
۷۰ درصد اراضی گیلان متعلق به دولت است، گفت: 
کاداستر مبنای توسعه در قلمرو سرزمینی گیلان است.

علی اصغر اسدی در شورای اداری استان گیلان که 
در سالن غدیر استانداری برگزار شد، ثبت مالکیت را 
وظیفه اصلی سازمان ثبت اسناد و املاک دانست و 
اظهار کرد: ثبت ملاک از سال ۱3۱۰ اجباری بوده 
و کلیه اشخاص حقوقی و حقوقی باید دارایی های 

خودشان را تثبیت کنند.
به  حدنگار)کاداستر(  جامع  قانون  اینکه  بیان  با  وی 
تثبیت مالکیت کمک می کند، افزود: حاکمیت برای 
اعمال قدرت به سه مولفه اطلاعات هویتی، اطلاعات 
حدنگار  لذا  و  دارد  نیاز  مکانی  اطلاعات  و  مالی 
اطلاعات فنی و مکانی اراضی و املاک را در اختیار 

سازمان ثبت اسناد قرار می دهد.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک گیلان، کاداستر را مبنای 
کرد:  تصریح  و  دانست  سرزمینی  قلمرو  در  توسعه 
دولت باید مالکیت اراضی خود را تعیین کند تا با جذب 
سرمایه گذار برای عمران و آبادانی کشور برنامه ریزی 
داشته باشد. استان گیلان نیز باید اقدام به تکمیل 

بانک اطلاعاتی اراضی دولتی کند.
اسدی، با بیان اینکه ۷۰ درصد اراضی گیلان متعلق 
به دولت است، گفت: دستگاه های اجرایی باید نسبت 
به ثبت اطلاعات اقدام کنند تا املاک مازاد دولتی 
این املاک پشتوانه مالی  به راحتی شناسایی شود. 

حاکمیت است و منابع درآمد پایدار ایجاد می کند.
وی از وجود بالغ بر یک میلیون و ۲۰۰ هزار پرونده 
ثبتی در گیلان خبر داد و تصریح کرد: سازمان ثبت 
اسناد و املاک یک میلیون خدمت ارائه می کند و 
انجام می شود.  سالانه ۶۰۰ هزار معامله در استان 
طی چهار ماهه امسال نیز بالغ بر ۱۱3 میلیارد تومان 

وصول کردیم.
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گیلان  استانداری  سرمایه گذاری  از  حمایت  و  جذب  دفتر  مدیرکل 
گفت: پشتیبانی از صنایع فراوری زیتون و حمایت از سرمایه گذاران از 
مهمترین اولویت های استان در حمایت از تولید محصول زیتون است.

 دکتر یونس رنجکش در حاشیه بازدید از کارخانه فرآورده های زیتون 
جاودان زیتون در شهرستان  رودبار و در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
رودبار از لحاظ تاریخی خاستگاه زیتون است و زیتون در ایران با این 

شهرستان معرفی شده است .
وی ادامه داد: این مزیت می تواند در برند سازی محصول زیتون و 
فرآورده های آن در سایر نقاط کشور نیز بسیار حائز اهمیت بوده و 
نقش محوری در  برنامه ریزی جهت صادرات زیتون ایران داشته باشد.

 وی اظهار داشت: باید تلاش کنیم بر اساس ظرفیت های موجود 
منطقه و گرایش های مردم و همچنین فرصتهایی که برای سرمایه 
گذاری در این زمینه وجود دارد با برنامه ریزی این فرصت ها به ثروت 

و ارزش افزوده تبدیل شود.
در  تولیدی در گیلان که  زیتون  از  ای  به گفته وی، بخش عمده 
شهرستان رودبار انجام می شود به محصول روغن و سایر فرآورده 
های غذایی همچون مصرف  پرورده و ترشیجات، مورد استفاده قرار 

می گیرد که سهم مهمی در مصرف بازارهای داخلی دارد .
وی یادآور شد: اگر در سایر استانهای کشور هم شاهد کشت و تولید 
زیتون هستیم اما خاستگاه اصلی زیتون شهرستان رودبار می باشد که 
می توانیم با استفاده از برند زیتون رودبار ضمن تامین بازارهای داخلی 

در زمینه صادرات نیز فعال شویم.
به گفته وی، روغن زیتون یکی از محصولات فرآوری شده زیتون 
است که در بازار داخلی شاهد انواع محصولات خارجی آن نیز هستیم، 
اما ظرفیت های موجود در داخل کشور این فرصت را ایجاد می کند 
که با تعریف برنامه ای جامع از نظر توسعه سطح زیر کشت و همچنین 
ایجاد صنایع فراوری بازارهای داخلی نیز از محصولات تولیدی کشور 

اشباع و تامین شود .
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان اظهار 
داشت: امنیت غذایی یکی از مهمترین شاخصه هایی است که در تولید 
فرآوری های محصولی چون زیتون در کارخانجات و کارگاه ها باید به 
آن توجه شود لذا دریافت مجوزهای لازم از مراکز بهداشتی و همچنین 
امنیت روانی در جامعه برای  ایجاد  استاندارد سازی تولیدات ضمن 

پذیرش محصولات با کیفیت داخلی زمینه های گسترش صادرات این 
محصول را نیز بهتر فراهم می کند .

به گفته این مسئول، وجود انواع کارگاه ها و کارخانجات تولید روغن و 
صنایع متنوع فرآوری در شهرستان رودبار گویای قابلیت های بسیاری 
در این شهرستان در زمینه تولید این محصول استراتژیک استان گیلان 
است  که  با افزایش سطح زیر کشت و همچنین فرصت های سرمایه 
گذاری بیشتر این صنعت می تواند نقش مهمی در پویایی اقتصاد 

منطقه داشته باشد.
وی افزود: اشتغال زایی بالای این صنعت و زنجیره ارزش تولید آن 
می تواند نقش مهمی در رفع مشکلات و تنگناهای اقتصادی در منطقه 

داشته باشد.
 وی تاکید کرد: در استان گیلان و در راستای سیاست های حمایتی 
دولت  با پرداخت تسهیلات و اجرای طرح های حمایتی در تسهیل و 
رفع موانع سرمایه گذاری ها اقدامات خوبی را تاکنون داشته ایم و آماده 

هرگونه پشتیبانی لازم نیز می باشیم.  

وی ضمن تشکر از مدیریت کارخانه فراوری جاویدان  زیتون  که از 
کارآفرینان شناخته شده و با انگیزه منطقه می باشد، حضور رسانه ها 
در این گونه کارخانجات را برای معرفی ظرفیت های تولید داخلی و 
آشنایی ذایقه افکار عمومی با این محصولات را بسیار مهم توصیف 

کرد.
حوزه  به  کارشناسانه  نگاه  و  دقیق  رسانی  اطلاع  شد:  یادآور  وی   
تولید محصولات داخلی و معرفی ظرفیت های موجود در استان می 
تواند نقش مهمی در فضاسازی عمومی برای پذیرش محصولات و 

همچنین برندسازی محصولات تولیدی استان داشته باشد.
وی گفت: لازم است همه صنایع از این ظرفیت های اطلاع رسانی 
در راستای معرفی تولیدات خود و تبلیغ در مسیر مصرف محصولات 
داخلی تلاش کنند زیرا رسانه ها قادر خواهند بود ذائقه ها را با تولید 

داخلی همراه نمایند.
علی شریفی مدیرعامل جوان شرکت صنایع غذایی جاودان زیتون 
به عنوان  از دیرباز  زیتون  اظهار داشت:  این نشست،  نیز در  رودبار 

یکی از عناصر اصلی در سبد غذایی مردمان کشورهای مدیترانه بوده 
این ماده غذایی که  از ظرفیت های فراوان  باید  از همین رو  است، 
خواستگاهش در شهرستان رودبار استان گیلان است، کمال استفاده 

را کرد.
وی که فعالیت های اقتصادی خود را حدود سه دهه پیش از خورده 
فروشی زیتون، شروع کرد، اظهار داشت: به لطف خداوند و تلاش 
که  هستیم  بزرگ  و  پویا  مجموعی  صاحب  اکنون  هم  همکارانم، 
سه شعبه آن در گیلان و یک شعبه آن در مازندران فعال است و 

اشتغال زایی گسترده ای در این زمینه داشته ایم.
شریفی ادامه داد: همه مراحل کاشت و داشت و برداشت زیتون را 
در نهالستان 3۰ هکتاری شرکت انجام می دهیم و سپس در داخل 
کارخانه بازپروری و بسته بندی و بعد در سراسر کشور توزیع می شود، 
خوشبختانه همه این مراحل در خود شرکت صنایع غذایی جاودان 

زیتون رودبار انجام می شود.
مدیرعامل صنایع غذایی جاودان زیتون رودبار با بیان اینکه، رودبار 
فرزند زیتون است، تصریح کرد: ما ظرفیت های بسیاری برای تولید 
و صادرات این ماده غذایی داریم، بنابراین باید تلاش کنیم تا این 
محصول استراتژیک گیلان را به کل کشور بشناسانیم، ولی متاسفانه 
استان های زنجان، مشهد، قزوین و حتی تهران گوی سبقت را از ما 
گرفته اند؛ در حالی که ما داعیه دار زیتون هستیم و باید در بالا بردن 
بعد تبلیغاتی و افزایش توان تولید و توزیع زیتون فعالیت خود را ارتقا 

دهیم.
شریفی در پایان خاطر نشان کرد: بزرگترین بازار زنجیره ای جهان 
را در شهرستان رودبار داریم که مختص زیتون است، ولی متاسفانه 
نگاهی به این صنعت نمی شود، ما قصد تولید رونق پوینس را داریم 
که در مصارف آرایشی بهداشتی کاربرد دارد، روغن ارزانی هم است 
که از هسته زیتون به دست می آید ولی متاسفانه مورد حمایت قرار 

نمی گیرد.
گفتنی است، پس از بازدید میدانی دکتر رنجکش مدیرکل جذب و 
حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان از مجموعه فعالیت های 
اقتصادی صنایع غذایی جاودان زیتون رودبار، در یک نشست خبری 
از خبرنگاران حاضر در این بازدید، به مناسبت روز خبرنگار تقدیر به 

عمل آمد.

 my beautiful« کتاب گیلانی  نویسنده  محمدی،  شاه  مهرسا 
yellow flower« با پنج سال سن عنوان خردسال ترین نویسنده 

ایران را از آن خود کرد.
مهرسا شاه محمدی، خردسال ترین نویسنده ایران در گفت وگو با ایسنا، 
با بیان اینکه علاقه زیادی به کتاب های علمی و داستانی دارم، اظهار 
کرد: هنوز به مدرسه نمی روم، اما به دو زبان فارسی و انگلیسی تسلط 
دارم و هم می توانم فارسی و انگلیسی بنویسم و هم می توانیم بخوانم.

وی کتاب »my beautiful yellow flower« را نخستین 
اثر خود دانست و افزود: این کتاب را به زبان انگلیسی نوشتم و نقاشی 
های کتاب و طراحی جلد را خودم انجام داده ام؛ البته تاکنون به کلاس 
نقاشی نرفته ام و همه نقاشی های کتاب را براساس موضوع هر صفحه 

و با استفاده از قدرت تخیل خودم به تصویر کشیدم.
این نویسنده کوچک، داستان کتاب خود را تخیلی دانست که به کودکان 
آموزش می دهد و گفت: من عاشق کتاب هستم و کتاب های زیادی 
در اتاقم دارم و همه را می خوانم و علاقه دارم وقتی بزرگ شدم یک 

دانشمند شوم.
پروانه کیانی، مادر این نویسنده کوچک گیلانی نیز در گفت وگو با ایسنا، 
از علاقه خود و همسرش به کتاب و کتابخوانی گفت و اضافه کرد: من 
و پدر مهرسا نیز نویسنده هستیم و همواره سعی کردیم خانواده ما با 

کتاب عجین باشد.
وی با بیان اینکه از زمان تولد مهرسا با وجود نوزاد بودن همواره برایش 
کتاب داستان می خواندم، خاطرنشان کرد: اعتقاد دارم کودکان از همان 
دوران نوزادی توانایی فرا گرفتن دارند و داستان ها را می فهمند و با 

آن خو می گیرند.
مادر »مهرسا شاه محمدی«، با اشاره به تسلط دخترش به زبان های 
فارسی و انگلیسی، یادآور شد: وقتی مهرسا یک سال و نیم داشت، نه 
تنها همه کلمات را به زبان می آورد، بلکه جملات را به راحتی بیان می 
کرد و حرف می زد لذا با توجه به استعداد و علاقه ای که در مهرسا 
دیدیم، از سن سه سال و نیم او را به کلاس زبان فرستادیم و اکنون 
کاملا بر زبان انگلیسی تسلط دارد و نخستین کتابش را به زبان انگلیسی 

نوشته است.
کیانی، با بیان اینکه کتاب خواندن برای کودکان ذهن آنان را فعال 

می کند، گفت: همه کودکان با استعداد به دنیا می آیند و والدین باید 
استعدادهای کودکان را شناسایی و شکوفا کنند.

مادر خردسال ترین نویسنده ایران، فضای آموزشی را در علاقمندی 
کودکان به فراگیری علوم مختلف تاثیرگذار دانست و تاکید کرد: فضایی 
که مهرسا در آن زبان را یاد گرفته صرفا یک فضای آکادمیک نیست، 
بلکه معلم مهرسا همواره با استفاده از بازی و ابزارهای کودکانه اقدام 
به تدریس می کند و دخترم با عشق و علاقه در کلاس ها حضور پیدا 

می کند.
محمد شاه محمدی، پدر این نویسنده کوچک نیز در گفت وگو با ایسنا، 
عنوان کوچکترین نویسنده ایران را پیش از این متعلق به یک دختر 
 my« هفت ساله دانست و بیان کرد: مهرسای پنج ساله با تالیف کتاب
beautiful yellow flower« عنوان خردسال ترین نویسنده 
کشور را به خود اختصاص داد؛ البته در سن چهار سالگی آماده تالیف 

این کتاب بود.
وی داستان کتاب را کودکانه و برای گروه سنی الف و ب در ۱۶ صفحه 
رنگی و قطع رقعی دانست و گفت: موضوع کتاب کودکانه است و 

تصویرگری آن توسط خود مهرسا انجام شده است.
شاه محمدی، از تلاش خود برای ثبت نام مهرسا در فهرست کتاب 
رکوردهای گینس به عنوان یکی از خردسال ترین نویسندگان جهان 
مهرسا  ملی،  کتابخانه  استعلام  براساس  کرد:  خاطرنشان  و  داد  خبر 
خردسال ترین نویسنده ایران است و در صورت ثبت در گینس، مهرسا 

دومین نویسنده خردسال جهان خواهد بود.

 my beautiful« مهرسا شاه محمدی، نویسنده گیلانی کتاب
yellow flower« با پنج سال سن عنوان خردسال ترین نویسنده 

ایران را از آن خود کرد.
مهرسا شاه محمدی، خردسال ترین نویسنده ایران در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه علاقه زیادی به کتاب های علمی و داستانی دارم، 
اظهار کرد: هنوز به مدرسه نمی روم، اما به دو زبان فارسی و انگلیسی 
تسلط دارم و هم می توانم فارسی و انگلیسی بنویسم و هم می توانیم 

بخوانم.
وی کتاب »my beautiful yellow flower« را نخستین 
اثر خود دانست و افزود: این کتاب را به زبان انگلیسی نوشتم و نقاشی 
به  تاکنون  البته  ام؛  انجام داده  را خودم  های کتاب و طراحی جلد 
کلاس نقاشی نرفته ام و همه نقاشی های کتاب را براساس موضوع 

هر صفحه و با استفاده از قدرت تخیل خودم به تصویر کشیدم.
به  که  دانست  تخیلی  را  کتاب خود  داستان  نویسنده کوچک،  این 
کودکان آموزش می دهد و گفت: من عاشق کتاب هستم و کتاب 
های زیادی در اتاقم دارم و همه را می خوانم و علاقه دارم وقتی بزرگ 

شدم یک دانشمند شوم.
پروانه کیانی، مادر این نویسنده کوچک گیلانی نیز در گفت وگو با 
ایسنا، از علاقه خود و همسرش به کتاب و کتابخوانی گفت و اضافه 
کرد: من و پدر مهرسا نیز نویسنده هستیم و همواره سعی کردیم 

خانواده ما با کتاب عجین باشد.

وی با بیان اینکه از زمان تولد مهرسا با وجود نوزاد بودن همواره برایش 
کتاب داستان می خواندم، خاطرنشان کرد: اعتقاد دارم کودکان از همان 
دوران نوزادی توانایی فرا گرفتن دارند و داستان ها را می فهمند و با 

آن خو می گیرند.
مادر »مهرسا شاه محمدی«، با اشاره به تسلط دخترش به زبان های 
فارسی و انگلیسی، یادآور شد: وقتی مهرسا یک سال و نیم داشت، نه 
تنها همه کلمات را به زبان می آورد، بلکه جملات را به راحتی بیان 
می کرد و حرف می زد لذا با توجه به استعداد و علاقه ای که در 
مهرسا دیدیم، از سن سه سال و نیم او را به کلاس زبان فرستادیم و 
اکنون کاملا بر زبان انگلیسی تسلط دارد و نخستین کتابش را به زبان 
انگلیسی نوشته است. کیانی، با بیان اینکه کتاب خواندن برای کودکان 
ذهن آنان را فعال می کند، گفت: همه کودکان با استعداد به دنیا می 

آیند و والدین باید استعدادهای کودکان را شناسایی و شکوفا کنند.
مادر خردسال ترین نویسنده ایران، فضای آموزشی را در علاقمندی 
کرد:  تاکید  و  دانست  تاثیرگذار  مختلف  علوم  فراگیری  به  کودکان 
فضایی که مهرسا در آن زبان را یاد گرفته صرفا یک فضای آکادمیک 
نیست، بلکه معلم مهرسا همواره با استفاده از بازی و ابزارهای کودکانه 
اقدام به تدریس می کند و دخترم با عشق و علاقه در کلاس ها حضور 
پیدا می کند.محمد شاه محمدی، پدر این نویسنده کوچک نیز در گفت 
وگو با ایسنا، عنوان کوچکترین نویسنده ایران را پیش از این متعلق به 
یک دختر هفت ساله دانست و بیان کرد: مهرسای پنج ساله با تالیف 
کتاب »my beautiful yellow flower« عنوان خردسال 
ترین نویسنده کشور را به خود اختصاص داد؛ البته در سن چهار سالگی 

آماده تالیف این کتاب بود.
وی داستان کتاب را کودکانه و برای گروه سنی الف و ب در ۱۶ صفحه 
رنگی و قطع رقعی دانست و گفت: موضوع کتاب کودکانه است و 

تصویرگری آن توسط خود مهرسا انجام شده است.
شاه محمدی، از تلاش خود برای ثبت نام مهرسا در فهرست کتاب 
رکوردهای گینس به عنوان یکی از خردسال ترین نویسندگان جهان 
خبر داد و خاطرنشان کرد: براساس استعلام کتابخانه ملی، مهرسا 
خردسال ترین نویسنده ایران است و در صورت ثبت در گینس، مهرسا 

دومین نویسنده خردسال جهان خواهد بود.

: ــرمایه گذاری گیلان   از س مدیرکل جذب و حمایت 

آرزوی دانشمند شدن با  دختری  و جوانان گیلان؛ اداره کل ورزش  ــیوه  به ش روش حل مسئله 

امام جمعه صومعه سرا :

: املاک گیلان  و  اســناد  مدیرکل ثبت 

پشــتیبانی از صنایع فراوری زیتون از مهم ترین اولویت های استان است

بشناسیم را  گیلانی  خردسال  نویسنده  قفل

پول  نوبخت  ز  ا
ما نام  به  اما  گرفتیــم 
گیلان  استان  کام  به  و   

شد!

رییس فدراسیون وزنه برداری گفت: ما از آقای نوبخت برای جام فجر پول گرفتیم اما به نام ما و 
به کام استان گیلان شد و پولی به حساب فدراسیون پرداخت نشد.

رضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک به همراه نصرالله سجادی سرپرست کاروان ایران، 
علی دادگر و مجید شایسته اعضای هیات اجرایی، طاهره طاهریان نایب رییس کمیته ملی المپیک 

بهدادسلیمی با حضور در ورزشگاه آزادی، از فدراسیون وزنه برداری بازدید کردند.
علی مرادی در این بازدید بیان کرد: به علت شیوع ویروس کرونا اردوها را تعطیل کرده ایم اما 
به صورت موقت برخی وزنه برداران مانند سهراب مرادی و علی هاشمی تمرین می کنند. من 
خواهش کردم آقای نصیری هم حضور داشته باشد. از خانم طاهریان ممنونم که از وزنه برداری 
بانوان حمایت می کند. خانم منظمی نایب رییس جدید بانوان هم کارهای ارزنده ای دارند انجام 

می دهند.

او در مورد بودجه و تجهیزات گفت: ما در بحث تجهیزات حتی در سطح تیم ملی مشکل داریم. 
زمان آقای گودرزی تعدادی وسایل وارد شد اما دیگر نتوانستیم وسایلی بگیریم. با وجود تعطیلی 
اردوها به نفرات گزینه برای المپیک حقوق ماهیانه پرداخت می شود. مبلغ این ممکن است کم 
شده باشد اما قطع نشده است. اعزام های ما برای کسب سهمیه زیاد بود که تعهد مالی زیادی 

برای ما داشت و با بودجه ای که می گیریم حقوق را نمی پردازیم و تعهدات باقی است.
او افزود: جایزه نقدی مسابقات جام فجر پرداخت نشده است. مبالغی از نوبخت گرفتیم که به نام 
ما به کام استان گیلان شد و چیزی به فدراسیون ندادند. به آقای نوبخت بگویید پولی به ما داده 
نشد و همه به حساب اداره کل است و اداره کل تعهدات خود را نپرداخت. اگر این طور باشد ما 
دیگر جام فجر برگزار نمی کنیم. برای سال ۲۰۲۱ هم داریم برنامه ریزی می کنیم که اگر شد 

در تهران باشد.
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افشای آزار جنسی، شکستن یک تابوی جمعی

میشه چند لحظه کاری 
وحانی نکنید آقای ر

پیامبران بدون وحی

صاحب مقصودی 
نه یک  به خدا من خبرنگار ورزشی هستم،  اقا 
سال دو سال، بلکه بیشتر از بیست سال؛ علیرغم 
همه علاقه ای که سیاست به ما دارد، ولی من 
هم  حالا  تا  و  ندارم  دوست  رو  سیاست  اصلا 
نوشته  -سیاسی  ورزشی  شاید  ننوشتم،  سیاسی 

باشم، ولی سیاسی صرف ننوشتم.
هایش  گری  نژاد  احمدی  با  هم  نژاد  احمدی 
موفق نشد، من را به حرف بیاورد، ولی با اینهمه 
علاقه ای که شخصا به روحانی داشتم، نتوانستم 

قلم را در غلاف نگه دارم.
به دوستی که اندکی وام گرفته بود و اندکی هم 
بود، پیشنهاد خرید  طلای همسرش را فروخته 
زمین در ناکجا اباد دادم تا سرمایه ای برای آینده 
زمینی  بار  دو  هفته  یک  طول  در  باشد،  داشته 
کوچک را به مذاکره نشست و تمام کرد و وقتی 
فردایش برای ختم معامله مراجعه کرد، فروشنده 
قیمت زمین را افزایش داد و در نهایت نتوانستند 

معامله ای صورت دهند.
دوست ما دیگر زورش به خرید زمین نمی رسید، 
گفت خودرویم را از اسقاطی به صفر تبدیل می 

کنم،
غریبه که نیستید یکی دو ماه گذشته قصد ثبت 
تیر  نشد،  موفق  که  داشت  رو  دنا  خودروی  نام 
ماه این خودرو ۱۴۸ میلیون تومان بود و با کمی 
استقراض و وام و فروش طلای مهربان همسر 
از  بعد  امروز قیمت آن  می توانست بخرد، ولی 
وعده گشایش روحانی فقط کمی !!! افزایش پیدا 

کرده و به ۴۸۵ میلیون تومان!!! رسیده است.
اصلا روحانی تا گفت گشایش اقتصادی در راه 
است، بورس سقوط کرد، طلا و سکه و ارز گران 
شد، خودرو و زمین و مسکن و اجاره آن نیز که 

دیگر حرفی برای گفتن نگذاشتند.
می خوام از اقای روحانی درخواست کنم ایا می 

تواند برای چند لحظه کاری نکند؟
به خدا مملکت ما به قول آقای احمدی نژاد یک 
مملکت امام زمانی است و خودش راه خودش را 
می گیرد و می رود، از همین رو از آقای دکتر 
مشکلات  روزه  صد  بود  بنا  که  روحانی  حسن 
را حل کند خواهش می کنیم  اقتصادی کشور 

دیگر هیچ کار نکند.

صاحب مقصودی 
» پیامبران بدون وحی » شاید عنوانی اغراق آمیز 
بیکران  بهای  این  و  بسیار  رنج  این  ولی  باشد، 
زندگی خبرنگاران را، که در تمام سال ها کوشیده 
اند تا آتشفشان جهل و ناآگاهی بشر را به امیدی 
هر چند کم و به بهایی البته زیاد خاموش کنند، 

چه بنامیم که درخور شاء نشان باشد.
کرونا، همچون  ایام  تمام  است؛  دار  خنده  واقعا 
منحوس  ویروس  این  به دل  مدافعان سلامت، 
رفته اند تا آگاهتان کنند از نحسی این ویروس؛ 
اما امروز که به رسم تقویم، نوبت تقدیرشان بود، 
به بهانه همان کرونا، از دیده حذفشان می کنید. 
جامعه رسانه ای از شما بخاطر رعایت پروتکل 
های بهداشتی که خودشان در فرهنگ سازی آن 
مجدانه گام برداشته اند صمیمانه از شما قدردانی 
اما کمی گوشه دلتان برای اصحاب  می نماید، 

خبر جا باز کنید.
روی  زندگی  غول  که  روزگاری  در  شوربختانه، 
شانه های همگان پا می فشارد، حق التحریر ناچیز 
عشق  تنها  نیست؛  ماندن  برای  خوبی  بهانه ی 
است که خبرنگار را به ادامه دادن در این وادی 

مجبور می نماید.
اینکه فریاد بی صدایان باشیم را افتخار می دانیم 

اما
اقتضای جان چو ای دل آگهی است   ...   هرکه 

آگه تر بود جانش قوی است
که  کس  آن  که  می داند  و  بداند  باید  خبرنگار 
قبال  در  مسؤول  است.  مسؤول تر  است  آگاه تر 
ملت و کشور، مسؤول در قبال باورها و اعتقادات 
در  ملی، مسؤول  منافع  قبال  در  مردم، مسؤول 
قبال تجاوز فکری و اندیشه ای بیگانه به مرزهای 
فرهنگی، مسؤول در قبال اخلاق جامعه؛ مسؤول 
اداره  رفتاری های  کژ  و  کژاندیشی  قبال  در 
 کنندگان کشور و این مسؤولیت و مسؤولیت ها 
نه تنها محدودیت نمی آفریند، بلکه راه رسیدن 
به کمال را در این حرفه مقدس برای او هموار و 
هموارتر می سازد و خبرنگار به جایگاهی می رسد 

که جز رضایت حضرت دوست نمی بیند.
در حدیثی  نیز  آله  و  علیه  الله  پیامبر خدا صلی 
فرموده است: »حق را بگو و در راه خدا از ملامت 
هیچ ملامت گری نهراس«. از همین روست که 
می توانیم حق گویی و مطالبه گری حق توسط 
خبرنگاران عزیز را مجاهدتی عظیم و فداکاری 

فرهنگی سترگ بنامیم و قدردان آن باشیم.
حتی اگر طعنه ها و بی مهری ها و شکایت ها 

فزونی یابد.

یادداشت

یادداشت

سرانجام سکوت شکسته شد، زنانی که سالها از ترس آبرو، شماتت 
خانواده و قضاوتهای ناعادلانه جامعه در مقابل آزارها و سوءاستفاده های 
جنسی و حتی تجاوز خاموش مانده بودند، مهر سکوت از لب برداشتند.

آنان با بیم و امید برابر تندبادها ایستادند، تا نه تنها از خود، بلکه دیگرانی 
که در صورت ادامه سکوت قربانی این آزارها می شوند، دفاع کنند. این 
چنین شد که بسیاری به مدد رسانه های نوین از تجربه آزارهای جنسی 

و تجاوز گفتند، اخباری گرچه ناگوار، اما بازدارنده .
این که بسیاری از زنان از آزارهای جنسی توسط هنرمندان و اهالی 
ادبیات و سینما سخن گفته اند بدین معنا نیست که این دسته افراد برای 
تجاوز مستعدترند یا این که مخاطبان این افراد در ارتباطات سهلگیرترند 
بلکه نشان دهنده تاثیر آموزه های هنر و ادبیات بر اعتماد به نفس، 

شجاعت و آزادی بیان مخاطبان است.
بانوان  و  دختران  صحبت  پای  زنانه  خصوصی  جمع های  در  اگر 
و  اشکال مختلف در کوچه  آزار جنسی در  از  داستان هایی  بنشینید 
خیابان،خودروهای عمومی و یا پیشنهادات بی شرمانه در فضاهای 

آموزشی و ادارات و غیره می شنوید.
حس برتری و قدرت و اطمینان خاطر از این که قربانی به دلیل هراس 
از آبرو و شرم از بیان مساله خودداری می کند طی سالیان، یک اطمینان 

خاطر کاذب به مردان خاطی داده است .
باید  اگر نخواهیم جرم متجاوزان یا آزار دهندگان را تخفیف دهیم 
بگوییم آنان خود به نوعی قربانی فرهنگ مردسالارانه ای هستند که 
بدون توجه به حقوق زنان بعنوان یک انسان برابر و نه مایملک فردی، 
تغییرات پیش آمده در شرایط زندگی و تحولات رسانه های جمعی و 
دوره گذار از سنت و غیره، کماکان برخی رفتارها را به نوعی حق یک 

مرد و نشان دهنده صلابت و قدرت او و عادی تلقی می کنند.
باید ریشه های جرم را خشکاند

به رغم تلاش جامعه در همنوایی افراد، هیچ جامعه  ای قادر به از بین 
بردن تمامی نمودهای کجروی نیست به بیان جامعه  شناختی، کجروی 

تا زمانی کجروی است که محدود به افراد کمی از جامعه باشد.
دکتر »مونا اسالم نژاد« استاد جامعه شناسی با بیان این مطلب بیان 
می کند:چنانچه میزان کجروی از حد معمول بالاتر برود و میزان وقوع 
و حدوث آن بیش از حد شود، در این حالت باید به آن معضل یا مسئله 
اجتماعی گفت و ریشه  های آن را در مناسبات، ساختارها و ویژگی های 

جامعه دانست و نه لزوماً فرد کجرو.
وی می گوید: به طور قطع در چنین شرایطی نیز برخورد با فرد خاطی 
کردن  برطرف  فقط  و  نمی شود  اجتماعی  مساله  موجب حل شدن 
ریشه های اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادی می تواند راه حل 

پایدار و با دوامی برای جامعه فراهم آورد.
این عضو هیأت علمی پژوهشکده گیلان شناسی در این خصوص 
که آیا باید مساله تعرض جنسی عنوان شود یا مکتوم بماند، می گوید: 
بهتر است چنین مواردی آشکار و مورد داوری وجدان جمعی جامعه 

قرار گیرد.
وی با بیان این که مطمئنم جامعه ما در حال حرکت به این سمت و 
سو است، می افزاید: اما هنگامی که از یک دختر خواستم سوءاستفاده 
یک کارمند در محل کار را به مسؤول مافوق او گزارش دهد و حتی 
گمنام ماندن وی را تضمین کردم، از ترس آبرو و واکنش های احتمالی 
پدرش از روی غیرت از این کار خودداری کرد؛ پس اگر بخواهم به 
این پرسش پاسخ کوتاهی بدهم، باید بگویم موافق علنی شدن چنین 
مواردی هستم اما با در نظر گرفتن ملاحظات خاصی که ممکن است 

در فقدان نهادهای حمایتی یا جامعه حمایتگر به وجود بیایند.
دکتر اسالم نژاد در پاسخ به راهکارهای جامعه شناختی حل این معضل 
اظهار  می کند: تا جایی که به جامعه شناسان مربوط است، می توان 
وضعیت یک پدیده اجتماعی مثل تعرض جنسی را بررسی و عوامل 
مؤثر بر وقوع آن را تعیین و تغییرات آن را در طول زمان اندازه گیری 
کرد یا تجربه زیسته زنان و حتی مردانی که قربانی اینگونه حوادث 
شده  اند را روایت کرد اما استفاده از این یافته ها خارج از قدرت و توان 

جامعه شناسان است.
وی با بیان این که همیشه امکان حضور افراد هنجارشکن در جامعه 
وجود دارد، تأکید می کند: توقع ریشه کن کردن معضلات اجتماعی بر 
عهده تصمیم سازان و سیاستگذاران جامعه است. متأسفانه من تاکنون 
سیاستمداری که بگوید به توصیه ها و یافته های جامعه شناسان احترام 

می گذارد، ندیده ام؛ نمی گویم وجود ندارد، می گویم من ندیده ام.
دکتر اسالم نژاد در جواب به این که آیا با پاک کردن صورت مسأله 
و محصور کردن دختران و زنان در خانه می شود مشکل را حل کرد، 
می گوید:  فارغ از اینکه بخواهیم پاسخ مثبت یا منفی بدهیم باید دید 
ایرانی  آیا اصولًا چنین امری ممکن است؟ به عقیده من زنان  که 
سالهاست که این مرز را پشت سر گذاشته اند و عرصه  های اجتماعی 
را فتح کرده اند و در تحصیلات و محیط های شغلی دوشادوش مردان 
در حال فعالیت هستند و اندک سنگرهای باقی مانده نیز بدون شک 

فتح خواهند شد.
وی می افزاید: نکته دوم این است که در این پرسش یک پیش فرض 

وجود دارد و آن اینکه خانه محلی امن برای زنان است.اما بخش بزرگی 
از زنانی که خشونت را تجربه کرده اند زنان خانه دار بوده اند و بخش 
قابل توجهی از سوءاستفاده  های جنسی از زنان نیز توسط افرادی که 

می شناخته اند و در محل هایی که “امن” تصور می شوند، رخ داده  اند.
این جامعه شناس تأکید می کند: بنابراین، معتقدم که باید جامعه برای 
زنان امن باشد و در غیر این صورت، چنانچه نهادهای نظارتی جامعه 
و مردم جامعه وظیفه خود را به درستی و صراحت انجام ندهند، عادی 
سازی تعرض و تجاوز رخ داده و در این صورت دیگر خانه هم محیط 

امنی نخواهد شد.
دکتر اسالم نژاد همچنین اضافه می کند: به طور خاص، اخیراً شایعه 
 هایی در مورد عملکرد برخی افراد نسبتاً شناخته شده مطرح شده است. 
می گویم شایعه چون اسم دقیق آن همین است. انتظار من این است که 
این شایعه  ها تبدیل به اتهام شوند و دستگاه قضایی با دقت، صلابت 
و بی طرفی به موضوع ورود کند و چنانچه اتهامات تأیید شدند شاهد 
برخوردی باشیم که وجدان جامعه را راضی کند و البته اگر اتهامات 
تأیید نشدند، با دامن زنندگان به موضوع که قادر به اثبات نیستند نیز 
برخورد شود تا موضوع تعرض جنسی تبدیل به محلی برای تسویه 
حساب های حزبی و گروهی نشوند چرا که اگر گروه های سیاسی و 
دیگران موضوع جنسی را به عنوان ابزاری برای آسیب زدن به مخالفان 
و دشمنان خود انتخاب کنند، موجب لوث شدن و مبتذل شدن موضوع 
شده و در هیاهوی ژورنالیستی، دفاع از قربانیان واقعی تحت الشعاع 

قرار می  گیرد.
پنهان کاری باعث تشدید مشکل است

از  ما و بسیاری  آزار جنسی، تجاوز و تعدی در کشور   طرح بحث 
کشورهای دیگر به ویژه مشرق زمین تابو است.

مددکاران  خانه هلال  و مسؤول  روانشناس  یکتا«  »جواد طلسچی 
اجتماعی در این باره توضیح می دهد: آزارهای جنسی و تجاوز به عنوان 
شکل هایی از خشونت مساله ای اجتماعی است بنابر این باید به صورت 

اجتماعی در جهت حل و رفع آن اقدام شود.
این مددکار اجتماعی اظهار می کند: معمولا افرادی که دچار تجاوز 
می شوند پنهانکاری می کنند و ترس از آبروریزی، تابوهای اجتماعی، 
فشار خانواده و مسائل اجتماعی باعث می شود این پنهانکاری ادامه 
پیدا کند و آسیب های جبران ناپذیری برای فرد تجاوز دیده در پی 

داشته باشد .
وی در خصوص ضررهای مکتوم ماندن مساله آزارها و سوء استفاده های 
جنسی بیان می کند: پنهانکاری باعث جری تر شدن متجاوزین می شود 
و موجب می شود که این به صورت یک اپیدمی جنسی در نقاط مختلف 
صورت بگیرد . بنابراین مسؤولیت را برای فرد تجاوز دیده ایجاد می کند 
که برای پیشگیری از بروز آن برای افراد دیگر، مساله را مطرح و از 

مجاری قانونی نیز پی گیری کند.
به گفته ی وی طرح مساله تجاوزهای اخیر یک مساله چندسویه است 
باید ابعاد مختلف قضیه به صورت موضوعی و موردی شناسایی و 

ریشه یابی شود.
بعضی اوقات فشار روحی روانی که این مبحث برای فرد تجاوز دیده 
ایجاد می کند، باعث می شود تحت تاثیر شبکه های اجتماعی دست به 
خود افشایی در شبکه اجتماعی بزند که به هرحال در همه حالات طرح 

این موضوع بسیار خوب است.
شبکه های  در  موضوع  طرح  گرچه  می دهد:  ادامه  روانشناس  این 
اجتماعی ممکن است اندوه و ناامنی اجتماعی ایجاد کند اما به آن فرد 

کمک می کند بیشتر در مورد اتفاقی که برایش افتاده سخن بگوید و 
شاید به لحاظ قانونی هم دنبال کند .

وی در خصوص علل روانشناختی آزارهای جنسی و تجاوز می گوید: به 
هر حال بحث رفع نیازهای جنسی در جامعه ما دیده نشده و جز ازدواج 
روزنه دیگری برای تخلیه روانی جنسی جوانان و آحاد مختلف جامعه 
تعریف نشده و برای برخی نیز مساله ازدواج با موانعی روبرو است. البته 
طبق استانداردهای نوین مددکاری اجتماعی و روانشناسی به هیچکس 

برای رفع نیاز جنسی مبحث ازدواج پیشنهاد داده نمی شود .
وی تصریح می کند: به هیچ وجه اصولی، استاندارد و عقلانی نیست که 
فرد برای حل و رفع نیاز جنسی ازدواج کند بلکه این تنها یکی از چندین 
و چند مواردی است که می تواند در مبحث ازدواج تعیین کننده باشد 
ولی همه قضیه نیست و کسانی که با این نیت اقدام به ازدواج می کنند 
بعد از تخلیه روانی جنسی متوجه می شوند انتخاب بایسته ای نداشته اند.

به گفته وی در ارتباط با ابعاد پیشگیری با توجه به این که نیاز جنسی 
یکی از مسائل اصلی و غیرقابل انکار جامعه ما است و در بسیاری از 
افراد مشکلات مهم روانشناختی درمان نشده وجود دارد با بالا رفتن 

میل جنسی می تواند منجر به خشونت جنسی شود.
این مددکار اجتماعی در خصوص برخورد فرد آسیب دیده با این مساله 
می گوید: فردی که دچار خشونت جنسی می شود در وهله نخست 
باید این را بداند پنهان کاری باعث تشدید مشکلات خودش و امثال 
خودش می شود خیلی از آنهایی که بهشان تجاوز می شود به دلیل 
ترس دچار استمرار تجاوز بشوند و افراد دیگر نیز در معرض خشونت 

قرار بگیرند .
وی بیان می کند: فرد آسیب دیده باید به هیچ عنوان از تهدید تجاوزگر 
نترسند این هراس موجب استمرار مورد تجاوز قرار گرفتن می شود، 
خانواده ها نباید فرد را سوال پیچ کنند باید فرصت دهند او بهبود یابد و 

خانواده ها با مشاوران خوب در تماس باشند .
طلسچی می گوید: فرد تجاوز دیده باید به ماموران نیروی انتظامی و 
مددکاران نیروی انتظامی اطلاع دهد تا علاوه بر اجرای امور قانونی 

مددکاران دوره احیای روانی فرد و آموزش خانواده را انجام دهند.
اثبات آزار جنسی دشوار، قانون نیازمند اصلاح

مطابق بند ت ماده ۲۲۴ قانون مجازات اسلامی وجود عنف در تجاوز 
جنسی، یکی از مواردی است که منجر به تشدید کیفر زنا تا حد اعدام 
می شود. در واقع هرگاه یکی از طرفین راضی به برقراری رابطه جنسی 
نبوده و دیگری وی را وادار به ارتکاب این عمل نماید این ویژگی برای 
شخص مکره از کیفیات مشدده محسوب می شود. از این رو تجاوز 
جنسی )تجاوز به عنف( در فقه و به تبع آن در قوانین کیفری ایران با 
تشدید مجازات همراه شده است. در واقع این عدم رضایت قربانی است 
که آمیزش جنسی را به تجاوز جنسی تبدیل می کند. اگر این رضایت با 
حیله و و تقلب به دست آمده باشد باعث محکومیت مرتکب به تجاوز 
جنسی می شود همانطور که در تبصره ی ۲ ماده ۲۲۴ مقرر شده :هر 
گاه کسی با زنی که راضی به زنای با او نباشد، در حال بیهوشی، خواب 
یا مستی زنا کند، رفتار او در حکم تجاوز جنسی است. در زنا از طریق 
اغفال و فریب دادن دختر نابالغ یا از طریق ربایش، تهدید یا ترساندن 

زن، اگرچه موجب تسلیم شدن او شود نیز حکم فوق جاری است.
مژگان زمان کارشناس ارشد حقوقی در این باره می گوید: اثبات قانونی 
مساله آزار جنسی و تجاوز به عنف ) به زور ( در ایران سخت است 
چون در قانون سه راه بیشتر برای اثبات آن وجود ندارد اقرار متهم، علم 
قاضی، یا شهادت دادن چهار نفر مرد؛ و مسلم است که این امر تقریبا 

هیچگاه امکان پذیر نیست .
وی می افزاید: از سوی دیگر کمتر کسی اقرار به تجاوز می کند و علم 
قاضی هم با استناد به گزارش پلیس و گواهی پزشکی قانونی احراز 

می گردد تا به این اطمینان برسد که فرد دروغ نمی گوید .
زمان اظهار می کند: بر اساس قاعده حقوقی ” نافی را نفی کافی است ” 
بنابر این این بر عهده قربانی است تا ادعای خود را مبنی بر مورد تجاوز 
قرار گرفتن اثبات نماید و متجاوز می تواند مساله را به راحتی نفی کند، 
ضمن آن که آنکسی که تجاوز را مطرح می کند ممکن است گرفتار 

دعواهای بعدی برای اعاده حیثیت شود.
این حقوقدان بیان می کند: بنابراین یکی از مسائلی که به صورت مانع 
وجود داشته و کسانی که مورد آزار قرار گرفته اند نتوانسته اند حرفشان 
را بزنند ترس از اثبات مساله و این که آبروی خودشان هم برود و در 

نهایت نیز مورد اتهام قرار گیرند.
وی تأکید می کند: همه اینها به این معنا نیست که آسیب دیدگان 
پی گیری نکنند )چون سکوت موجب جری شدن متجاوز و ادامه 
تجاوز می شود( بلکه این افراد باید برای ثبت شکایت باید به دادسرا یا 
کلانتری برود پلیس را کلانتری اعزام می کند که مدارک و نشانه های 

جرم را رسیدگی کنند.
از نظر قانونی هر گونه عمل ناخوشایند مبتنی بر جنسیت اعم از کلامی 
یا غیرکلامی را آزار جنسی می نامند. در واقع آزار جنسی نوعی گردن 
کلفتی یا به زور وادار کردن به عملی جنسی یا نوعی وعده وعید دادن 

در قبال عمل جنسی است که برای فرد ناخوشایند باشد .
زمان اظهار می کند: قانون ویژه ای در مورد آزار جنسی به ویژه در 
محیط کار وجود ندارد. در قانون مجازات قدیم کسانی که با این مساله 
مجازات  به  مربوط   ۶3۷ ماده  مطابق  می توانستند  می شدند  مواجه 
مجرمان آزار جنسی شکایت کنند که طبق این ماده در صورتی که زنا 
صورت نگرفته باشد مجازات مجرم 99 ضربه شلاق است که چون حد 

نیست قابل خریدن است .
این حقوق دان با بیان این که در سیستم قضایی کشور ما به جز سه 
مورد ذکر شده ماده قانونی پیش بینی نشده و مساله آزار جنسی نیز در 

قانون مغفول مانده بر لزوم اصلاح قانون در این خصوص تأکید کرد.
این حقوقدان با بیان این که در سیستم قضایی کشور ما به جز سه 
مورد ذکر شده ماده قانونی پیش بینی نشده و مساله آزار جنسی نیز در 

قانون مغفول مانده بر لزوم اصلاح قانون در این خصوص تأکید کرد.
آزار جنسی و تجاوز مساله جهانی، تابوی شرقی

تجاوز جنسی یک مساله جهانی است. طبق آمارهای ارائه شده از 
از  سوی دفتر آمار دادگاه جنایات ملی آمریکا در سال ۱99۰ بیش 
۷۰ هزار مورد تجاوز جنسی در آمریکا گزارش شده است؛ و این تنها 
یک پنجم تعداد تجاوزات انجام شده است، یعنی در سال ۱99۰ نزدیک 
به 3۵۰ هزار تجاوز جنسی در آمریکا به وقوع پیوسته است. بسیاری 
دانشگاهی  دانشجویان  مورد  در  خشونت آمیز  جنسی  تجاوزات  از 
ناشناس  افراد  توسط  آن ها  تنها ۲۰درصد  که  رسیده است  انجام  به 
به  ملاقات ها  قرار  در  تجاوزات  این  از  بسیاری  گرفته است.  صورت 
انجام رسیده است. سالانه در سراسر دنیا هزاران و شاید هم میلیون ها 
دانش آموز و دانشجوی دختر، قربانی تجاوزات جنسی پسران دانشجو 
یا دانش آموز می شوند بسیاری از این افراد مدعی هستند که آن ها به 
دلیل تهدید و فشار فیزیکی مردان مجبور به قبول برقراری ارتباط 

جنسی شده اند.
در کشورهای شرقی عموما گفت و گو در مورد آزار جنسی تابو است. 
مساله ای که می تواند موجب ادامه چنین رفتاری از سوی آزار دهندگان 
و متجاوزان شود. اما در هر جامعه، افراد پیشرویی حضور دارند که 
نماینده ارزش های اخلاقی آینده هستند. کسانی که تلاش می کنند 

جامعه را به سویی ببرند که احساس می کنند “درست” است.
بی شک محدود کردن کودکان یا بانوان در خانه نمی تواند آنان را از 
تهدیدات و خطرات مصون بدارد چرا که شواهد و تجارب نشان داده 
که 9۰ درصد این آزارهای جنسی از سوی نزدیکان به کودک یا زن 
صورت گرفته و متأسفانه در این میان از پدر تا دیگر اقوام نزدیک نظیر 

پدربزرگ، عمو، دایی و غیره دیده می شود.
در این بین شاید عده ای نیز از این فضا برای تسویه حسابهای شخصی 
یا گروهی و لطمه به برخی شخصیتهای اثرگذار اجتماعی استفاده کنند، 
ولی اگر این حرکت زنان را یک تحول تاریخی یا نهضت تلقی کنیم 
که چنین نیز هست هر نهضتی در مسیر خود ناخواسته قربانیانی نیز 
دارد. اما تجربه نشان داده که نمی شود برای پیشگیری از بروز چنین 

مشکلاتی جلوی تحولات تاریخی را گرفت.
برخی نیز به دنبال فرافکنی و انداختن تقصیر به گردن دختران و زنان 

هستند که عذری بدتر از گناه است.
از  مختلف  حوزه های  کارشناسان  و  نظران  صاحب  که  همانگونه 
روانشناسان تا جامعه شناسان و حقوقدانها تأکید دارند، رفع معضل 
آزارهای جنسی و تجاوز نیازمند یک کار ریشه ای اجتماعی فرهنگی و 

در کنار آن حمایتهای قانونی است.

وزارت صمت سرانجام بعد از مدت ها که با سرپرست اداره می شد 
اینروزها یک کاندیدای جدی برای حضور در این وزارتخانه پیدا کرده و 

صحبت از محسن مهرعلیزاده است.
به گزارش ایلنا، مهرداد مسعودی که در یادداشتی این خبر را اعلام 
کرده وی را  گزینه مناسبی برای وزارت صمت می داند. این فعال 
سیاسی در ادامه این یادداشت می نویسد:  اکثریت قریب به اتفاق 
فعالین حوزه های مختلف کشور، واقف و آگاه به درایت وی در باب 
تصدی وزارت صمت در کابینه دولت تدبیر و امید بوده و متفقاً او را 
از صاحبنظران و آشنایان امور اجرائی و تقنینی حوزه تخصصی وزارت 

صمت می دانند.
محسن  دکتر  آقای  سوابق  نوشت:  یادداشت  این  در  مسعودی   
مهرعلیزاده، حقیقتی نیست که بر فعالان حوزه سیاست و مدیریت 
کلان کشور پنهان باشد. گذشته از سوابق انقلابی طولانیِ مبارزات شان 
در راستای پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی و تلاش های موثر و 
انکارناپذیر ایشان برای تحقق و استقرار شاکله نظام اسلامی و همچنین 
مدیریت علمی و عملی وی در سطوح ارشد و عالی کشور، عملکرد 
از  اعم  مختلف  های  حوزه  داری  در سکان  نظیرشان  کم  و  موفق 
سیاسی، اقتصادی، صنعتی، عمرانی و... کشور، زبانزد جامعه دولتمردان 

و سیاسیون آگاه و ولایت مدار کشور است.
وی ادامه داد: از اینروست که اکثریت قریب به اتفاق فعالین حوزه 
های مختلف کشور، واقف و آگاه به درایت و اصلحیت ایشان در باب 
تصدی وزارت صمت در کابینه دولت تدبیر و امید بوده و متفقا ایشان را 
از صاحبنظران و آشنایان امور اجرائی و تقنینی حوزه تخصصی وزارت 

صمت می دانند.
وی با اشاره به سوابق مهرعلیزاده اظهار داشت: این در حالیست که من 
جمله از سوابق و تجارب ذی قیمت در کارنامه مدیریتی ایشان، اشراف 
کامل و مدیریت مدبرانه در مدیریت کلان اقتصادی و مدیریت سیاسی 
کشور در مناصب معاونت ریاست جمهوری، معاونت وزارتخانه صنایع 
سنگین، استانداری استان های خراسان و اصفهان، معاونت سازمان 
انرژی اتمی ایران و بسیاری مناصب مهم و کلیدی کشور بوده و هر 
یک از مدیران عالی رتبه همکار ایشان در زمان های مترتبه، می توانند 
خود موید و گواه تجارب خاطره انگیز و به یادماندنی همکاری با ایشان 
قلمداد شوند و علت همراهی صمیمانه کنونی اکثریت مدیران و مدبران 
دولت کنونی با تصدی ایشان در مقام وزیر صمت،  دلیلی جز این 
خاطرات ارزشمند و در عین حال پیشبرد اهداف علمی و عملی در زمان 

همکاری با ایشان نمی تواند داشته باشد.

مسعودی تصریح کرد: واضح و مبرهن است که جناب آقای دکتر 
مهرعلیزاده از مدیران و دولتمردان برجسته در حوزه های متنوع اجرایی 
و عملیاتی کشور بوده و دارای دیدگاهی عمیق و رویکردی علمی و 
تعهدمدار در پرداختن به مسائل کلان کشوریست، چیزی که در حقیقت 
می توان آن را مدیریت علمی و عملی نامید، اما درعین حال، دارا بودن 
شخصیت علمی و مولفه های برجسته ، باعث تضعیف باورهای اسلامی 

و وطنپرستی در ایشان و بیگانه گشتن با فرهنگ ملی کشور عزیزمان 
ایران نگشته است.

وی تاکید کرد: از اینروست که موکدا باید اذعان داشت در بعُد خطیر 
نیز،  ایشان خصوصیات یک مدیر کارساز ممتاز در نظام  مدیریتی 
اسلامی را دارا بوده و منش و اخلاق ارزنده اسلامی، حساسیت نسبت 
به تضییع حقوق افراد جامعه و پیگیری مجدانه در احقاق حقوق آنان 
از مشخصه های بارز مدیریت علمی ایشان است. نیازی به تاکید ندارد 
که ایشان فردی تاثیرگذار و در عین حال قانونمدار هستند و به اجرای 

قانون در مدیریت خود پایبندی و تعهدی خدشه ناپذیر دارند.
فعالین  جامعه  اکثریت  اعتقاد  به  که  است  واضح  پر  افزود:  مسعود 
سیاسی کشور، به دور از تمام اختلاف سلایق سیاسی و نیز موکدا و 
تنها بر اساس معیار شایسته سالاری، ایشان جدی ترین، مناسب ترین و 
شایسته ترین گزینه برای تصدی وزرات صمت می باشد و با امعان نظر 
به نیاز حیاتی و مبرم کنونی کشور به مدیران لایق، زبده و با صلاحیت 
و همچنین با توجه به فرایند ترسیم شده مدیریت اوضاع کنونی کشور، 
ایشان به واقع جدی ترین گزینه موجود برای تصدی وزارت صمت با 
هدف ارائه طریق راهگشا با هدف تبدیل نقاط افتراق به نقاط اشتراک 

در برهه بسیار حساس حال کشور می باشد.

مهرعلیزاده گزینه نخست دولت برای وزارت صمت

سکوت علامت رضایت نیست

ظرفیت های 
بسکتبال گیلان

ویژه  نگاه   مستحق 
است

رییس هیات بسکتبال استان گیلان صبح روز شنبه با دکتر رامین طباطبایی رییس فدراسیون 
بسکتبال جمهوری اسلامی ایران دیدار و گفتگو کرد.

دکتر محمد رفیعی در این نشست با ارائه گزارشی از عملکرد بسکتبال گیلان اظهار داشت : 
برنامه های هیات برای توسعه بسکتبال استان با قوت خود ادامه دارد.

 رییس هیات بسکتبال گیلان با قدردانی از حمایت های فدراسیون بسکتبال گفت: انتظار داریم با 
ظرفیت ها، ارتباطات و استعدادهایی که بسکتبال گیلان در دل خود جای داده، بیش از پیش شاهد 

نگاه ویژه فدراسیون به رشد بسکتبال در این منطقه باشیم.
 دکتر رفیعی با اعلام آمادگی برای میزبانی رقابت های کشوری خصوصا لیگ دسته اول باشگاه های 

بسکتبال، از ریاست فدراسیون برای بازدید میدانی از برنامه ها و ظرفیت های روبه توسعه بسکتبال 
استان دعوت به عمل آورد.

 دکتر رامین احمدی طباطبایی رییس فدراسیون بسکتبال نیز در این جلسه با ابراز خرسندی از 
پیشرفت رشته بسکتبال در استان گیلان گفت: گیلان یکی پرپتانسیل ترین استان های ماست و 
خصوصا در یکی دوسال اخیر شاهد رونق بسکتبال و اتفاقات موثری با محوریت مدیریت هیات 

این استان بودیم.
 رییس فدراسیون بسکتبال خاطر نشان کرد : برنامه های آموزشی و توسعه محور گسترده ای برای 
استان ها در نظر داریم و قطعا بهره برداری و ارتقای ظرفیت ها را بصورت ویژه پیگیری خواهیم کرد.
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خبر

هشت نفر منهای سلطانی فرها !

در  اقدام جالب  یک 
ژاپن؛ فوتبال 

یک فوتبالیست 
تیم مردان  در  زن 
بازی خواهد کرد

یک فوتبالیست زن ژاپنی با امضای قراردادی به تیم هایابوسا پیوست تا برای این تیم بازی کند.
به گزارش خبرگزاری تاس، یوکی ناگازاتو، مهاجم ژاپنی اجازه بازی در باشگاه فوتبال مردان را دریافت کرده است. ناگازاتو 33 ساله اولین زنی در کشور ژاپن است که چنین مجوزی دریافت می کند. 

این فوتبالیست در باشگاه نیمه حرفه ای ژاپنی Hayabusa Eleven بازی خواهد کرد. این تیم در لیگ ایالت کاناگاوا بازی می کند.
آخرین باشگاه ناگازاتو “شیکاگو” آمریکا بود. او همچنین در ژاپن برای تیم های فوتبال  بلزا، توربینه آلمان، ولفسبورگ، فرانکفورت، بریزبناسترالیا و چلسیانگلیس بازی کرده و اکنون بار دیگر فرصت 

بازی برای یک تیم فوتبال در کشورش را به دست آورده است با این تفاوت که او این بار در تیم فوتبال مردان بازی خواهد کرد.
ناگازاتو به عنوان بخشی از تیم زنان ژاپن قهرمان جام جهانی ۲۰۱۱ شد. این ورزشکار همچنین در بازی های المپیک ۲۰۱۲ و مسابقات جهانی ۲۰۱۵ مدال نقره را به دست آورده است.

سپیدرود به فراموش خانه لیگ دو سقوط کرد و ملوان در هفته پایانی از 
این سقوط رهایی یافت و داماش هم بی خیال تیمداری شده و تیمش 
را به استانداری! هبه کرده است، وجه اشتراک همه اینها، نداشتن مالک 

و متولی رسمی است.
مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان هم هماره نبود صنایع قوی 
جهت سرمایه گذاری در ورزش را بهانه قلمداد می کند، در حالیکه دلق 
پوش مدیرکل سازمان صنعت، معدن، تجارت گیلان نقد جدی به این 
نگاه دارد و می گوید: متاسفانه در بخش تربیت بدنی و ورزش استان، 
یک نظام یکپارچه موجود نیست، در واقع این متولی ورزش است که 
باید به سراغ صاحبان صنایع برود تا آنها را ترغیب به حمایت از مقوله 

ورزش بکند.
مریم بخشی هم در مقام پاسخ، به جلسه ای که در حضور استاندار 
و مدیران باشگاه های ورزشی برگزار شد، اشاره می کند و می گوید: 
شاید آقای دلق پوش حضور ذهن نداشته باشند که از صاحبان صنعت 
فقط یک نفر در جلسه شرکت کرد. سازمان صمت حتی نتوانست پنج 
سرمایه گذار را به جلسه بیاورد. اگرچه وظیفه ما است که پیگیر باشیم 
ولی اگر کسی واقعا قصد کمک داشته باشد، خودش جلو می آید، نه 

اینکه ما به دنبال آن باشیم.
این کشمکش بی نتیجه، مدتهاست ادامه دارد، تا اینکه امروز دکتر 
از سرمایه گذاری استان گیلان  رنجکش مدیرکل جذب و حمایت 
آب پاکی را روی دست دستگاه ورزش ریخت و گفت: خلا موجود 
در اسپانسرینگ تیم های ورزشی استان یک خلا فرهنگی و مدیریتی 
است، در واقع نگاه تک بعُدی به سرمایه گذار موجب ایجاد این معضل 
را  ورزش  به  گذار  ورود سرمایه  عدم  اینکه  بیان  با  است. وی  شده 
ضعف در صنعت استان نمی بینیم، گفت: روزگذرانی و عدم خلاقیت 
در مدیریت اقتصادِ ورزش استان مشهود است! باید بتوانیم در ورزش 
برای سرمایه گذار جذابیتی ایجاد کنیم تا آنها را مجاب به سرمایه 

گذاری کنیم.
به گزارش خط اول و به نقل از وارش اسپورت، دکتر یونس رنجکش 
دانش آموخته دکتری مدیریت منابع انسانی و همچنین دکتری مدیریت 
عالی کسب و کار DBA با گرایش دیپلماسی تجاری است که علاوه 
بر سال ها سابقه تدریس در دانشگاه و فعالیت در عرصه روزنامه نگاری 
از مدیران رسانه ای است و در کارنامه او مدیرکل اجتماعی و فرهنگی 
استانداری و فرمانداری شهرستان مرزی بندر آستارا نیز دیده می شود 
که هنوز اقدامات این مدیر خوش نامِ گیلک زبان در پیشبرد اهداف 
توسعه ای استان در آن شهرستان و دفاع از هویت گیلان در مقابل 
زیادی خواهی پانترک ها از یاد نرفته و همچنان از جایگاه ویژه ای در 

آستارا برخوردار است.
برای  در ورزش  باید  ما گفت:  با خبرنگار  گفتگو  در  رنجکش  دکتر 
سرمایه گذار بتوانیم جذابیتی ایجاد کنیم که یکی از این موارد می توان 
خصوص  در  دولت  سوی  از  قانون  در  شده  تعریف  مشوق های  به 

معافیت های مالیاتی و سایر پشتیبانی ها اشاره داشت که برای فعالان 
حوزه های فرهنگی، اجتماعی و ورزشی پیش بینی هایی شده است.

وی ادامه داد: با این اقدامات ورود سرمایه گذار به ورزش یک سوددهی 
دوطرفه محسوب می شود؛ هم سرمایه گذاری از مشوق های قانونی 
دولتی بهره مند می شود و از طرف دیگر هم شاهد نشاط اجتماعی در 
تولید سرمایه های  و همچنین  فرهنگی جامعه  و  حوزه های ورزشی 

اجتماعی و پیشگیری از آسیب ها خواهیم بود.
مدیرکل سرمایه گذاری استانداری گیلان خاطرنشان کرد: من احساس 
می کنم خلا موجود در اسپانسرینگ تیم های ورزشی استان یک خلا 
فرهنگی و مدیریتی است، در واقع نگاه تک بعُدی به سرمایه گذار 

موجب ایجاد این معضل شده است.
وی افزود : بحث اسپانسرینگ در ورزش را باید به عنوان یک معامله 
برد-برد ببینیم و در این میان می بایست منافع سرمایه گذاران و جامعه 
ورزش به خوبی برای هم تبیین و سهم آورده هرکدام به وضوح تشریح 

شود.
وی ادامه داد : از نگاه اقتصادی هم سرمایه گذاران بخش تولید و 
دارای  ورزشی  باشگاه های  و  تیم ها  و  ورزشی  جامعه  و هم  خدمات 
سرمایه هایی هستند که در تلفیق با هم می توانند موجب رونق و سود 

دو طرفه برای یکدیگر شوند.
رنجکش اظهار کرد: اگر بخش اقتصادی دارای سرمایه مادی است، 
بخش ورزش نیز برخوردار از هوادار و سرمایه های اجتماعی است که 

می توانند در پشتیبانی از هم اهداف مورد نظر را پیش ببرند.
این مدیر اقتصادی با تاکید بر ضعف عمده در ساختار مدیریتی ورزش 
برای نزدیک کردن این سرمایه ها به همدیگر اضافه کرد : مدیریت 
ورزش باید بتواند با توجیه اقتصادی و اجتماعی و روش های سود بردن 
این سرمایه ها به واسطه فرصت هایی که در صنعت و یا سایر سرمایه 
گذاری ها وجود دارد و پیوند آن ها با سرمایه های اجتماعی در جامعه، 
تولید ثروت افزوده نماید که بطور کلی مدیریت بازار یابی در این زمینه 

یا وجود ندارد و یا بسیار ضعیف و غیر اثربخش است.
خصوصی  بخش  مدیران  که  داشت  انتظار  نباید   : شد  آور  یاد  وی 
سرمایه های خود را بدون هیچ بازخوردی در بخش های غیر مرتبط 

هزینه کنند بلکه باید برایشان توجیه پذیر باشد.
وی گفت : به عنوان مثال ورزش فوتبال در مقایسه با سایر ورزش ها 
برخوردار از طرفداران و سرمایه های اجتماعی بسیاری است که این 
فعالیت را دنبال می کنند و برای بخش های خصوصی حامی این ورزش 

نیز این سرمایه هواداران می تواند بسیار مهم و سود آور باشد.
وی گفت: باشگاه های ورزشی در کنار فعالیت های اجتماعی یک بنگاه 
اقتصادی هم هستند که باید مدیریت اقتصاد در آن ها پررنگ باشد 

وگرنه قادر به ادامه فعالیت حرفه ای نیستند.
دکتر رنجکش با اشاره به ناکارآمدی در مدیریت اقتصادی در ورزش 
گیلان اظهار داشت : به دلیل وابستگی به منابع دولتی ضعف خلاقیت 
و عدم نوآوری در این زمینه در استان بسیار مشهود است و مدیران 

ورزشی استان بیشتر به دنبال روزگذرانی هستند تا برخوردار از اندیشه 
از  مانع  که  ورزش  اقتصاد  در  خلاقیت  فهم  داشتن  و  استراتژیک 

شکوفایی این مهم می شود.
وی در پاسخ به سوالی که آیا تاکنون مدیران ورزش به سراغ حوزه 
سرمایه گذاری استانداری برای بهره مندی از ظرفیت های این بخش 
در راستای توسعه اقتصاد ورزش آمده اند اظهار داشت: متاسفانه تاکنون 
هیچ تماس و ارتباطی در این زمینه وجود نداشته و برنامه ای هم اعلام 

نشده است.
وی ادامه داد: با توجه به نوع نگاهی که در حوزه سیاسی وجود دارد 
بیشتر فضاها متاثر از انتخاب های اینچنینی در مدیریت هاست و به 
حوزه های  در  غیرسیاسی  مدیریت های  به  کمتر  شاید  دلیل  همین 
تصمیم سازی و تصمیم گیری بها داده شده و این در واقع از بین 
رفتن سرمایه های انسانی با اثربخشی راهبردی که صدمات آن خود 

را نشان می دهد.
وی گفت : تا زمانی که نگاه استراتژیک به اقتصاد و درآمدزایی ورزشی 
موجود نباشد نمی توانیم شاهد پویایی و پیشرفتی برای رفع معضل مالی 

در حوزه ورزش استان باشیم.
دکتر رنجکش با اعلام آمادگی برای کمک به حوزه ورزش بیان داشت: 
با توجه به اینکه اداره کل حمایت و جذب سرمایه گذاری می تواند در 
راستای معرفی فرصت های سرمایه گذاری در بخش ورزش در صورت 
دارابودن برنامه از سوی متولیان پیوندهایی را در این زمینه با مشارکت 

سایر دستگاه های اجرایی داشته باشد.
به گفته وی، ورزش استان بویژه فوتبال و جایگاهی که تیم های بومی 
استان به خصوص داماش با برخورداری از سرمایه اجتماعی هواداران 
دارند می توانند یکی فرصت های سرمایه گذاری باشند تا از این فرصت، 

سرمایه های افزوده و ثروت تولید شود.
مدیرکل سرمایه گذاری استانداری گفت: عدم ورود سرمایه گذار به 
ورزش را ضعف در صنعت استان نمی بینیم بلکه ضعف درشناخت و 
استان می دانم که  بین صنعت و ورزش  ارتباط دوسویِ  ایجاد  عدم 

نمی دانند چگونه باید با یکدیگر ارتباط متقابل و سودمند داشته باشند.
این مدیر فعال در عرصه رسانه ای با گریزی به معضلات موجود در 
با توجه به گستردگی رسانه ها در  حوزه خبری استان اظهار داشت: 
جامعه اما فرهنگ مطالبه گیری توسط رسانه ها به خوبی نهادینه نشده 
بتواند در خصوص موضوعی  تا  نداریم  است، ما خبرنگار تخصصی 
تخصصی بحث و مطالبه گری کند. همچنین باید سواد رسانه ای در 
بین آحاد جامعه گسترش یابد تا در نتیجه اهالی رسانه بتوانند بر اساس 

واقعیت های پیدا و پنهان مطالبه گری اصولی در رسانه ها داشته باشند.
وی ادامه داد: از سوی دیگر نگاه اکثر مدیران به رسانه غالبا تبلیغی 
تله های  تبلیغی می تواند موجب  نگاه صرف  این  است در حالی که 
رسانه ای شود که بهتر است با شناخت از کاربرد رسانه و بهره مندی از 

متخصصین در این زمینه روش های اطلاع رسانی تغییر کند.

فوتبال گیلان به مدد 
نالایقش،  مدیران 
سقوط  سالهاست 
هم  امروز  کند،  می 
را  سختی  روزهای 
آنقدر  گذراند،  می 
سخت که حتی صعود 
چوکا به لیگ یک بعد 
هم  سال  بیست  از 

آرامش نکرد، چه برسد به صعود تیم جوانی چون سردار جنگل گوراب 
زرمیخ به لیگ سه و البته احتمال بالای صعود تیم های شهرداری 
آستارا به لیگ یک )بعد از دیدار با پاس همدان در پلی اف مشخص 
می شود( و پاس گیلان به لیگ دو )بعد از دیدار حساس با عقاب 
تهران در هفته پایانی مشخص می شود(؛ آری، فوتبال این مرز و بوم 

در ملوان و سپیدرود و البته داماش خلاصه می شود.
ملوان با عمری بیش از نیم قرن و موفقیت های بی نظیرش در جام 
های حذفی دهه شصت و هفتاد، این روزها درحالیکه پیشکسوتانش 
از خانه بازی های تیم محبوبشان را تماشا می کنند - بعد از ظهور 
و خروج عجیب و غریب عنصری ناخوشایند در فوتبال ایران به نام 
محسن میرابی به عنوان مالک باشگاه، پیش از شروع فصل، اکنون 
- در دستان دو جوان به نام مازیار زارع و پژمان نوری قرار گرفته 
که هنوز دوست دارند بازی کنند تا مربیگری و این بی تجربگی 
باعث شده ملوان پرمدعی این فصل، تا لبه پرتگاه برود و فقط به 
مدد ضعف مفرط رقبایش در هفته های پایانی از سقوط به لیگ دو 

نجات پیدا کند.
داماش هم نان نامش را می خورد، نیت حاج اسماعیل )حاجی پور( 
از ابتدای تاسیس این باشگاه نوپا خیر بود تا هم نام داماش را برای 
هوادارانش زنده نگه دارد و هم از گزند طلبکاران رنگ و وارنگ آن 
روزها در امانش نگه دارد، اما دنیای ورزش، لجن تر از دنیای سیاست 

بود و لوطی نمای شهر از عهده آن برنیامد.
در دنیای ورزش هم مردی !!! ندید تا تیم را به وی واگذار کند و 
خلاص شود، از همین رو به غریبه ها متوسل می شود و طی نامه ای 

باشگاه داماش را به استاندار بوشهری گیلان هبه می کند.
این دو تیم اگرچه ماندند اما قصه پرغصه شان تمامی ندارد و همچنان 
منتظر ظهور منجی هستند، منجی که با شرایط امروز ورزش و فوتبال 
استان بعید است ظهور پیدا کند تا آنها را از فراموش خانه لیگ یک 

نجات دهد.
اما انچه این روزها مرد و زن گیلانی را از غصه کشت، اینها نبود، 
سقوط شهرداری فومن به لیگ سه هم نبود، بلکه سقوط ارتش سرخ 
گیلان به لیگ دو بود، سقوط سپیدرود ۵۲ ساله ای بود که بعد از ۲۴ 
سال تازه به سطح اول فوتبال کشور بازگشته بود، اما با همان سرعتی 

که صعود کرد سقوط نیز کرد.
محال است در البوم پدربزرگ های ما عکسی از سپیدرود و البته 
ملوان نبوده باشد، درست است که سپیدرود فقط متعلق به گذشته 

نیست، اما انگار جایش 
های  خاطره  دل  در 
است،  تر  امن  گذشته 
روزها  این  چراکه 
جماعت شیفته خدمت 
همیشه  سپیدرود  در 
این طرف میزند و بی 
اختیار و جماعت تشنه 
سپیدرود  در  قدرت 

همیشه در آن طرف میزند و دارای حق امضا.
ان  دلیل است که وقتی سکوهای عضدی می شکند،  به همین 
ابزاری ندارند تا درستش کند، یا وقتی در  جماعت شیفته خدمت 
شهری که از در و دیوارهای چوبی و فلزی اش، گل و گیاه بالا می 
رود، چمن ورزشگاهش را مصنوعی می کنند، این جماعت عاشق 
چاره ای جز خو گرفتن به آن را ندارند. در حالیکه که اگر همین 
عضدی نبود یقینا صعود ارتش سرخش به ان زیبایی شکل نمی 

گرفت.
راستی یادتان هست روزی که مسولین سیاسی و ورزشی، در پیست 
از هم سبقت می گرفتند،  افتخار  ورزشگاه عضدی رشت در دور 
طوری که اگر یوسین بولت )قهرمان دوس سرعت جهان( هم حضور 
می داشت، نمی توانست به گرد پای آنها برسد، همه اینها صرفا به 
این خاطر بود که بگویند مسبب صعود آنها هستند و بس. این افراد 

امروز اما کجایند؟
شنیدم که یکیشان بعد از سقوط سپیدرود به لیگ دو می گفت؛ 
باشگاه خصوصی است و به ما ربطی ندارد، اینها یادشان رفت که 
تن زاده با چه کسی قرارداد بست، علی کریمی را چه کسی آورد، 
کیومرث بیات را هم همینطور، نوین با چه کسی و در کجا قرارداد 
بست، میرشهاب مومنی چکاره بود؟ اگر کمی این خاطرات را مرور 
کنید، می بینید که این باشگاه فقط اسم خصوصی را داشته و مدام 

تصمیمات کلانش را مدیران دولتی می گرفتند.
باشگاهی که بعد از دو دهه صاحب همه چیز شد ناگهان همه چیز را 
گذاشت و رفت، از شوق رسیدن به قله، سر خورد و حسرت رسیدن 
به قله را در دل هزاران نفر گذاشت؛ کسی باور نمی کند که لیگ دو، 
خانه سپیدرود باشد، اینجا تبعیدگاه است، البته تیم های گیلانی مدام 
در بین لیگ ها در رفت و امد هستند، اما رفتن و برنگشتن به یک 
کابوس بزرگ برای تیم های گیلانی تبدیل شده است، می خواهم 
بگویم سپیدرود اما برمیگردد؛ فقط لازم است مدیران امروز سپیدرود 
که بیانیه عذرخواهی دادند، به این امر اکتفا نکرده و استعفا نیز دهند.

اینجا گیلان است است و پر از رطوبت؛ می گویند رطوبت عمر همه 
چیز را می کاهد، یقین داشته باشید عمر سربازان ارتش سرخ گیلان 
نیز در تبعیدگاه کوتاه خواهد بود، اگر عمر مدیریتی فرماندهانی چون 
مریم بخشی و فرامرز الماسخاله و افشین ناظمی و کیومرث بیات 

نیز کوتاه باشد.

فدراسیون  رییس  وقتی 
چشم  در  چشم  فوتبال 
به  نفر،  میلیون   ۸۰
دروغ از قراردادی نگین 
ویلموتس  مارک  با 
را  آن  و  کند  می  دفاع 
داند،  می  پیروزمندانه 
پایین  مدیران  چرا 
رفتارها  اینگونه  دستش 

را سرلوحه قرار ندهند.
تیم فوتبال سپیدرود رشت به همان سرعتی که بالا آمد به همان سرعت 
سقوط کرد، تیم فوتبال پرافتخار ملوان هم در شرایطی عجیب هفته 
آخر از سقوط به لیگ دسته دوم !!! گریخت، مدیریت باشگاه داماش 
بجای اینکه به متولیان فوتبال و ورزش نامه بزند؛ به استاندار گیلان!!! 
نامه می زند و تیم را به آنها هبه می کند، انتخابات هیات فوتبال گیلان 
بعد از حدود نه ماه!!! هنوز مورد تایید وزارت ورزش و سازمان بازرسی 
قرار نگرفته است، فرزاد سیری دبیر باسابقه هیات فوتبال و معصومه 
جهانچی مربی و کاپیتان تیم ملی دختران به بهانه وضعیت بد مالی 
هیات فوتبال گیلان، از این هیات کنار گذاشته شدند!!!، ولی دختر آقای 
رییس!!! با سابقه ای بسیار کمتر از اخراجی ها، همچنان مشغول بکار 

در هیات می باشد.
اینها تنها بخشی از فجایع غیرقابل باور فوتبال گیلان است، که دست 

کمی از فاجعه ۱۷۷ میلیارد تومانی، ندارد.
اگر برخی مخاطبان، معنا و مفهوم چسبیده را نمی دانند پیشنهاد می 
کنم به جای فرهنگ لغت، نگاهی به وضعیت مدیریت در هیات فوتبال 

گیلان بیاندازند.
اگر برخی ها واقعا نگران فوتبال بودند و دغدغه رشد و پیشرفت این 
رشته را در گیلان داشتند، وقتی با هجمه های فراوان وزارت ورزش و 
سازمان بازرسی و رسانه ها و اهالی فوتبال، علیه خود مواجه شدند، باید 
کنار می کشیدند تا جا برای دیگر دلسوخته ها باز می شد، سینه سوخته 
شما سالها برای فوتبال تپید و نتیجه اش این شد که اکنون تیم های 
بزرگ فوتبال استان که روزگاری در لیگ برتر عرض اندام می کردند 

امروز برای نرفتن به لیگ دسته دوم بجنگند.
بهانه خوبی به نام بازنشستگی هم پیش روی شما قرار گرفت تا بدون 
خجالت و ترور شخصیتی هیات فوتبال را تحویل جوان ترها بدهید، اما 

از این فرصت هم استفاده نکردید.
امروز که فجایع فوتبالی یکی پس از دیگری رخ می دهد و نامه های 
به رسمیت نمی  اداره کل ورزش  را در  استان  فوتبال  ریاست هیات 
شناسند تا حتی درخواست یک حبه قند برای گعده هایتان کنید، یکبار 
دیگر بدجور بوی خداحافظی به مشام می رسد، بهانه ای دیگر به نام 
کرونا هم که دارید و وضع بد اقتصادی هیات، بگذارید و بروید تا بیش 

از این مورد شماتت قرار نگیرید.
هر لحظه هم امکان دارد، فدراسیون فوتبال برای تهیه ۱۷۷  میلیارد 
تومان جریمه ویلموتس، دستش را به سمت هیات هایش در استانها دراز 

که  هست  وقت  ان  کند، 
هایی  حمایت  جهت  باید 
مجمع  روزهای  در  که 
داشتند،  شما  از  انتخابات 
نوبت خوش خدمتی های 
هم  آن  برسد،  فرا  شما 
بد  بسیار  شرایط  این  در 

اقتصادی امروز؛
البته قبول داریم که هیات 
فوتبال نباید دریبل کند و پاس بدهد و گل بزند، این مشکل فنی بر تیم 
های گیلانی وارد است؛ اما این مشکل فنی در چه چیزی ریشه دارد؟ 
بخاطر نداشتن یک سرمربی خوب و با دانش بود؛ حال چرا یک سرمربی 
خوب و فهیم به این تیم ها نیامدند؟ چون مدیریتی وجود نداشت تا 
بدنبال کسب روزی حلال برای گذران روزمرگی بازیکنان و باشگاه و 
البته مربی کاربلد برود و اینکه چرا مدیریتی منسجم و هوشمند در تیم 
های گیلانی وجود نداشت را بی برو برگرد می توانیم به شمای هیات 

فوتبال ربط دهیم.
اتهام های فراوانی اهالی رسانه و فوتبال به مدیریت هیات فوتبال گیلان 
زدند، مبنی بر اینکه از دست به دست شدن باشگاه ها، پول قابل توجهی 
به هیات فوتبال می رسد که اگر اینگونه باشد باید فاتح فوتبال و هیاتش 
را یکجا خواند اما احتمالا چنین نیست و شما صرفا از بی تدبیری به 

اینجا رسیده اید.
همه  از  شود  می  مگر  اما  نیست  فوتبال  هیات  کار  اسپانسر  یافتن 
اسپانسرهایی که برای سپیدرود آمدند و رفتند حتی یک نفر، مورد تایید 
نباشد؟ هیچکدامشان به اندازه کیومرث بیات و افشین ناظمی پولدار و 

دانا نبودند؟ 
ایا به عنوان متولی فوتبال می توانید پاسخ دهید چرا مدیران نامرئی 
داماش، هیات فوتبال استان را محرم ندانسته تا به آنها نامه بزنند و 

تیمشان را هبه نمایند؟
ایا می توانید به مردم بگویید چرا مازیار زارع و پژمان نوری که هنوز 
بازیکن فوتبال هستند، باید بیایند مدیریت باشگاه ملوان را بر دوش 
بکشند، ایا از انها بزرگتر در انزلی نبود؟ شما که ادعایتان سر به فلک 
کشیده است چگونه نمی توانید منطقه ازاد انزلی را مجاب به هزینه 

کردن برای ملوان بکنید؟
مردم پاسخ به این سئوالات را از شما می خواهند، نه اینکه چرا شوت 
دقیقه 9۰ محمد غلامی گل نمی شود و چرا دروازه بان سپیدرود به هیچ 

توپی نه نمی گوید و چرا نیمکت داماش بدون سرپرست است؛
این  بر عهده دارید و وقتی در مقابل  را  شما مدیریت کلان فوتبال 
سئوالات قرار می گیرید، مدام از برگزاری کلاس های درجه چندم 
داوری و مربیگری می گویید و از برگزاری منظم لیگ های پایه سخن 
می پراکنید، و کاری می کنید تا به شما بگوییم مدیران محترم هیات 
» شوتبال » ببخشید فوتبال استان گیلان، لطفا بس است، فوتبال را به 

اهلش واگذار کنید.

وزارت ورزش و جوانان مسعود سلطانی فر، با ان هیبت 
پشت میز نشینی اش، بیشتر به زنگ های ورزش ما در 
دهه های شصت و هفتاد و حتی هشتاد می ماند که 
ناظم توپی پلاستیکی را به حیاط مدرسه می انداخت 
و می گفت بدویید؛ اگر در تمام سوابق علمی و اجرایی 
این مدیر ۶۱ ساله بازنشسته کنکاش کنید، جز دو سال 
معاونت مالی - اداری هاشمی طبا در سازمان تربیت 
بدنی سابق در سالهای ۷۴ و ۷۵، هیچ سابقه ورزشی 
دیگری نمی بینید، حال چگونه است فردی با چنین 
مشخصاتی وزیر یکی از تخصصی ترین وزارت خانه ها 
می شود، سئوالی است که هنوز به پاسخ آن نرسیده ایم.

البته سلطانی فر که با چرخش های متفاوت، موفق شده 
بود تقریبا در تمامی دولت ها صاحب منصب مدیریتی 
کلان شود، موفق نشد از مجلس اصولگرای سال 9۲، 
رای اعتماد برای وزارت ورزش و جوانان دولت حسن 
روحانی را بگیرد. ظاهرا مجلس احمدی نژادی ها به 
ریز و بم سلطانی فر کاملا آگاه بود، ولی سال 9۴ که 
مجلس شورای اسلامی نیز با دولت تدبیر و امید یکدست 
شد، محمود گودرزی را مجبور به استعفا کردند تا در 
همان دولت اول روحانی، سلطانی فر با دهن کجی به 

نمایندگان مجلس قبلی وزیر ورزش شود.
اما سلطانی فر همانگونه که سال ۱3۸3 از چشم مردم 

گیلان افتاد، امروز هم از چشم ورزشکاران کشور افتاد.
وی، ۲۴ بهمن ۱3۸3 درحالیکه مترصد سفر به خارج 
از کشور بود، به عنوان استاندار گیلان در برنامه خبر 
شبانگاهی شبکه اول سیما حاضر شد و شرایط مردم 
گیلان را که سقف خانه هایشان ریخته و اب و برق و گاز 
و تلفن شان قطع و راه هایشان مسدود شده بود، عادی 
اعلام کرد و گفت مردم سر کارهایشان بازگشته اند. این 
وقاحت، در شرایطی که سلطانی فر حتی فرصت نکرد 
از زمان ریزش برف به گیلان سر بزند، یک نوع رذیله 
اخلاقی است که باعث شد وی از چشم مردم گیلان 

که زیر بار دو متر برف تاب تحمل نیاورده بودند، بیفتد.
زمانی که مسعود سلطانی فر، از یازده آبان 9۵، سکان 
ورزش کشور را به دست گرفت، هیچکس فکر نمی کرد 
ورزشی که به یکی از دلخوشی های زندگیمان تبدیل 
شده است، اینگونه با خاک یکسان شود. از لحظه ورود 
این بزرگوار به ورزش، شاهد افول در کشتی که ورزش 
اول کشورمان هست، بودیم، شاهد مهاجرت بی سابقه 
ورزشکاران و پناهنده شدن پی در پی ملی پوشان و مدال 
اوران عرصه های جهانی و المپیک شدیم، افتادن سایه 
تعلیق روی سر چندین فدراسیون از جمله، وزنه برداری، 
جودو، شطرنج، قایقرانی و فوتبال هم از دیگر مواهب 

دوران مدیریتی ایشان بود.
دلیل اصلی همه این خرابکاری ها را هم می توان انتخاب 
مدیران اتوبوسی و انتصاب رفقای گرمابه و گلستان آقای 
وزیر به عنوان مدیران بی تجربه بخش های مختلف 
دانست. به محض وزیر شدن آقای سلطانی فر، هیات 
مدیره باشگاه های استقلال و پرسپولیس به کاروانسرای 
رفت و آمد دوستان ایشان تبدیل شد و در نهایت تیم ملی 

ما هم به حرم سرای سلطان تبدیل گشت.
 پس از خروج کارلوس کی روش از تیم ملی فوتبال 
ایران، پای مارک ویلموتس بلژیکی توسط مرکز علمی 
فرهنگی ایران و هلند که از قضا ارتباط تنگاتنگی هم با 
وزیر ورزش و جوانان دارد، به ایران باز شد و هم اکنون 
در حال براورد ضرر نه میلیون یورویی ) ۲ میلیون و 3۰۰ 
هزار یورو پیش پرداخت + ۶ میلیون و ۲۰۰ هزار یورو 
جریمه + ۴۰۰ هزار یورو حق دادرسی برای اعتراض + 

۱۰۰ هزار یورو حق وکیل( آن به کشور هستیم.
در حالی که همه فکر می کنند برای این اتفاق باید فقط 
یقه فدراسیون فوتبال را بگیرند، باید متذکر شویم، اول از 
همه باید یقه شخص وزیر و دوستان ایشان گرفته شود 
که توپ را در زمین فدراسیون فوتبال انداختند و اکنون 
پنهان شدند. قانون هم صراحتا در ماده یازده مسیولیت 
مدنی می گوید » اگر کارمندان دولت یا شهرداری ها و 
یا سازمانهای وابسته به آن، که به مناسبت انجام وظیفه، 
عمدا یا در نتیجه بی احتیاطی، خساراتی به اشخاص وارد 

نمایند، شخصا مسئوال خسارات وارده می باشند. »
به  بازرسی  از سوی سازمان  پس هشت متهمی که 
دادسرای عمومی و انقلاب تهران معرفی شدند، اگرچه 
بجا اما با یک جای خالی بزرگ مواجه است. مهدی تاج 
به عنوان رئیس و حیدر بهاروند، لیلا صوفی زاده، محمود 
اسلامیان، کاظم طالقانی، هدایت ممبینی، محمود شیعی 
و فریدون اصفهانیان، هشت نفری هستند که امضایشان 
پای سند همکاری با ویلموتس هست و باید پاسخگوی 
عملکردشان باشند اما همه می دانند در قضیه ویلموتس 
شخص وزیر راسا وارد عمل شد، پس قبل از فدراسیون 

فوتبال، شخص سلطانی فر باید پاسخگو باشد.
واقعا بعد از این همه دسته گل به آب دادن، عجیب است 
که آقای وزیر نه به نمایندگان مجلس پاسخگو هست 
و نه به خبرنگاران و نه حتی نامش در بین هشت متهم 
سازمان بازرسی قرار دارد، آن روی سکه چه خبر است 
که مسعودخان با خیالی اسوده به همراه آقازاده گرامی 
یک تنه ورزش کشور را به فنا می دهند و هیچ کسی هم 

جلودار آنها نیست.

عدم ورود سرمایه گذار به ورزش را گردن صنعت نیاندازیم
 ضعف در ساختار مدیریتی ورزش است

خ برمی گردد اما نه با اینها هیات شوتبال گیلان !ارتش سر
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معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه گفت : پروژه 
راه آهن رشت- کاسپین- انزلی نمادی از اجرای پروژه های عمرانی 

در کشور است.
محمد باقر نوبخت در مراسم آغاز ریل گذاری رشت - کاسپین – 
انزلی، که با حضور مهندس خیرالله خادمی معاون وزیر و مدیرعامل 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل، دکتر ارسلان زارع 
استاندار گیلان و دکتر محمد ولی روزبهان رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی برگزار شد، با بیان اینکه در حال 
حاضر ایران اسلامی به کارگاه بزرگ سازندگی تبدیل شده اظهار 

داشت: با اجرای این پروژه  خلیج فارس به  خزر وصل می شود.
وی افزود: با وجود تحریم ها و دسیسه های دشمن برای متوقف 
ساختن چرخ توسعه کشور، با تلاش دولتمردان و همراهی ملت این 
خدعه ها موثر واقع نشد. از مردم به جهت شرایط سختی که وجود 
دارد عذر خواهی می کنم و  برای این احساس ناراحتی می کنم اما  

طعم شیرین این پروژه ها را خواهیم چشید.
وی نوبخت با بیان اینکه تکمیل شبکه های ریلی در استان هایی که 
از آن محروم بودند در راستای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی، 
در حال  پروژه های  میان  در  داشت:  اظهار  است،  انجام  در حال 
احداث، تکمیل خط ریل کریدور شمال جنوب یکی از اولویت های 
بسیار مهم است چراکه با اتصال خط ریل سراسری به منطقه آزاد 
انزلی، در واقع شاهد اتصال خط آهن خلیج فارس به دریای خزر 
خواهیم بود که علاوه بر تمام کشورهای حاشیه خزر، زمینه دسترسی 

آسان کشور چین به خلیج فارس را فرآهم می شود.
بندر  اتصال  اهمیت  کرد؛  اضافه  بودجه  و  برنامه  سازمان  رییس 
کاسپین به راه آهن سراسری به ورود قطار به بندر کاسپین و پس 
تا در نتیجه کالاهای کشورهای  انزلی و آستارا است  بندر  از آن 
حاشیه خزر به این بندر منتقل و از بندر کاسپین به سایر نقاط کشور 
ارسال گردد، موضوعی که عمران و آبادانی،رونق اقتصادی و افزایش 

اشتغال گیلان را بهمراه خواهد داشت.
معاون رییس جمهور با اشاره به تأمین اعتبار ریل گذاری این مسیر 
ریلی، تصریح کرد کرد که با تکمیل قطعه نهایی رشت به بندر 
کاسپین، تا پایان سال جاری مسیر ریلی خلیج فارس به دریای خزر 

کامل شده و صدای سوت قطار در بندر کاسپین شنیده می شود.
وی ضمن تبریک به ملت ایران به مناسبت توسعه خطوط ریلی 
شهرک  اینکه  بر  علاوه  اتصال  این  برقراری  با  افزود:  کشور، 
هایصنعتی و واحدهای تولیدی گیلان می توانند تولیدات خود را 
به اقصا نقاط کشور از طریق خط ریلی انتقال دهند،بلکه با برقراری 
ارتباط جهانی در این مسیر،کشورهای همسایه می توانند از این مسیر 

ترانزیتی استفاده کنند، موضوعی که برای ما بسیار پراهمیت است.

بنابراین گزارش آغاز پروژه بزرگ ریل گذاری اتصال ریل به منطقه 
آزاد انزلی تحقق یکی از وعده های دولت و مهمترین اقدام در مسیر 
وصل شدن بنادر جنوبی به دو بندر محدوده این منطقه یعنی مجتمع 
بندری کاسپین و بندر انزلی و گامی بلند در فعال سازی کریدور 
شمال جنوب ارزیابی می شود، مسیر ترانزیتی که با بهره برداری 
از آن زمینه افزایش درآمدهای ارزی،گسترش اشتغالزایی در سطح 
کشور و تثبیت جایگاه ژئوپولیتیک ایران در معادلات ترانزیتی آسیا 

و اروپا پدید خواهد آمد.
پروژه راه آهن رشت از پیربازار رشت به بندر کاسپین منطقه آزاد 
انزلی به طول 3۷ کیلومتر است که حداکثر سرعت طراحی شده 
برای قطارهای مسافری ۱۶۰ کیلومتر و برای قطارهای باری ۱۲۰ 
کیلومتر بر ساعت می باشد و هم اکنون عملیات زیر سازی این پروژه 

انجام شده است.
گفتنی است دکتر نوبخت با همراهی نمایندگان شهرستان های 
رشت و انزلی و مسؤلین استانی و کشوری از بخش در حال ساخت 
این پروژه در محدوده منطقه آزاد انزلی که در حدود دو کیلومتر می 

باشد نیز بازدید به عمل آورد.
آغاز عملیات اجرایی ۲9 پروژه منطقه آزاد انزلی در هفته دولت

لازم به ذکر است محمدولی روزبهان مدیرعامل منطقه آزاد انزلی، 
پیشتر در نشست شورای اداری سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان 
اینکه در طول هفته دولت ۲9 پروژه عمرانی، زیرساختی، تولیدی، 
صنعتی، فرهنگی و خدمات گردشگری افتتاح و یا عملیات اجرایی 

آنها شروع خواهد شد، گفت: میزان سرمایه گذاری طرح های مزبور 
و  سازمان  منابع  محل  از  که  است  ریال  میلیارد  از ۲۴۴۰  بیش 
سرمایه گذاری بخش خصوصی تأمین شده؛ پروژه هایی که زمینه 

اشتغالزایی مستقیم برای ۷۰۰ نفر را فراهم می کنند.
خدمات  و  تولیدی  حوزه های  در  را  سرمایه گذاری  طرح   ۲۱ وی 
بندری با میزان سرمایه گذاری ۱۱۲3 میلیارد ریال دانست و گفت: 
این واحدهای تولیدی و خدماتی که برای ۴۲۷ نفر شغل مستقیم 

ایجاد می کنند، در زمینه بسته بندی محصولات کشاورزی و غذایی، 
تولید کمپرسور، پوشاک، کالای خواب، تولید برس، کود کشاورزی، 
دستگاه تب سنج، دستکش نایلونی، ماسک سه لایه پرستاری تمام 
و  بهداشتی  و  آرایشی  محصولات  مداربسته،  دوربین  اتوماتیک، 

فلزهای فرم دهی شده می باشند.
وی با اشاره به رویکردهای حمایتی و تشویقی سازمان متبوع خود 
در زمینه توسعه حوزه فعالیت و جذب سرمایه گذاران جدید در حوزه 
های تولیدی و صنعتی، اضافه کرد: در همین راستا تعداد هفت واحد 
تولیدی که افتتاح می شوند، طرح توسعه این مجموعه های تولیدی 
است که در شرایط سخت تحریمی و همه گیری ویروس کرونا، 
با همکاری این سازمان، توسعه میزان تولید خود را در دستور کار 

قرار داده اند.
انبار  چهار  برداری  بهره  از  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
سرپوشیده و یک انبار رو باز با مساحت ۲3 هزار 3۰۰ مترمربع جهت 
خدمات دهی به فعالین تجاری منطقه و مجتمع بندری کاسپین 
در هفته دولت خبر داد و افزود: در هفته دولت سال جاری بخش 
خصوصی در این منطقه عملیات اجرایی احداث، مجتمع تجاری و 
خدماتی با میزان سرمایه گذاری ۱۰۰۰ میلیارد ریال و اشتغالزایی 

برای ۲۵۰ را نیز شروع می کند.
روزبهان، با بیان اینکه به مناسبت نکوداشت هفته دولت سازمان 
منطقه آزاد انزلی دو پروژه عمرانی –زیرساختی بال غربی ساختمان 
اداری و پارت A مجموعه پارک ساحلی منطقه با صرف هزینه 
۱۷۰ میلیارد ریالی از منابع این سازمان مورد بهره برداری قرار می 
گیرند، عنوان کرد: در حوزه فرهنگی نیز بخش خصوصی منطقه آزاد 
انزلی در زمینه خدمات و امکانات گردشگری و فرهنگی چهار طرح 
فرهنگی و خدمات گردشگری را با حجم سرمایه گذاری ۱۱۷.۵ 
میلیارد ریالی افتتاح می کند که در این مجموعه ها برای ۱۸ نفر 

شغل ایجاد شده است.
وی یکی دیگر از برنامه های هفته دولت منطقه آزاد انزلی را آغاز 
عملیات احداث یک واحد بوم گردی با سرمایه گذاری 3۰ میلیارد 
به صورت  نفر  پنج  برای  که  کرد  اعلام  بخش خصوصی  ریالی 

مستقیم ایجاد شغل می کند.

جلسه شورای اداری شهرداری رشت با محوریت معارفه سرپرست 
جدید شهرداری رشت در سالن اجتماعات سازمان آتش نشانی و 

خدمات ایمنی شهرداری رشت برگزار شد.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
احمد  رشت  شهرداری  جدید  سرپرست  معارفه  آیین  در  رشت، 
رمضانپور نرگسی رئیس شورای شهر رشت، اسماعیل حاجی پور، 
محمد حسن علیپور از اعضای شورای اسلامی رشت و مدیران 

شهرداری رشت حضور داشتند.
در  رشت  اسلامی  شورای  رئیس  نرگسی  رمضانپور  احمد  دکتر 
این مراسم اظهار کرد: امروز از یک جهت از معارفه آقای عطایی 
خوشحالم و از طرفی ناراحتم که نتوانستیم آقای حاج محمدی را تا 

پایان دوره شورای پنجم حفظ کنیم.
وی با اشاره به اینکه دکتر حاج محمدی تجربه ۱۶ ماه در شهرداری 
رشت را با خود برد افزود: ایشان تجارب خوبی در مناصب مدیریتی 

داشتند و ان شاالله در مناصب دیگر به نظام و کشور خدمت کنند.

رئیس شورای شهر رشت ادامه داد: در اوایل آغاز شورای پنجم 
همکاران شورا هر هفته به میزبانی یک نفر دور هم جمع می شدیم 
تا شهرداری کارآمد انتخاب کنیم که برای ۴ سال ما را همراهی 

کند.
دکتر رمضانپور عدم ثبات مدیریت را مهمترین علت عقب ماندگی 
نظیر  از شهرها  بسیاری  افزود:  و  دانست  در شهر  ها  زیرساخت 
مدیریت  طول  و  بوده  مدیریت  ثبات  دارای  شیراز،مشهد،تبریز 
شهرداران به بیش از ۴ سال رسیده است.وی تاکید کرد: شورای 
پنجم همواره تلاش کرده شهرداری کارآمد و با تجربه انتخاب کند 

و تفکرات جناحی و سیاسی را در مدیریت شهری دخالت ندهد.
رئیس شورای شهر رشت دخالت تفکرات سیاسی در امور اجرایی را 
خیانت به آرمان های نظام و شهدا دانست و گفت: هرگز تفکرات 

سیاسی خود را در امور مدیریت شهری دخالت نداد.
اتفاقی  محمدی  حاج  آقای  عزل  اینکه  به  اشاره  با  رمضانپور 
ناخوشایند بود گفت: اعضای شورا به دنبال ثبات مدیریت شهری 

بودند و ان شالله در جلسه روز چهارشنبه در صحن شورا شهرداری 
توانمند و بومی انتخاب می کنیم.

وی همچنین در ادامه توضیحاتی درباره روند انتخاب گزینه های 
شهرداری رشت از ابتدای شورای پنجم ارائه داد.

رئیس شورای شهر رشت سرپرست جدید شهرداری رشت را فردی 
خوشنام، باتجربه و اخلاق مدار دانست و افزود: ایشان در شهرداری 
رودبار و شهرداری منطقه یک رشت خاطرات خوبی از خود به جا 

گذاشت.
دکتر رمضانپور تاکید کرد: از سرپرست شهرداری انتظار دارم آرامش 
را در کارکنان شهرداری برقرار کند، به ثبات مدیریت توجه کرده و 

در انتصابات شایسته سالاری را مدنظر قرار دهد.
وی همچنین به اهمیت ممیزی املاک و حفظ منابع مالی تاکید 

ایجاد  و  زیرساخت  تقویت  مالی،  منابع  افزایش  با  گفت:  و  کرد 
امکانات رفاهی می توانیم اعتماد مردم را جلب کنیم.

سرپرست شهرداری رشت: امیدواریم دوران سرپرستی به دوران 
شکوفایی تبدیل شود

این  در  ناصر عطایی سرپرست جدید شهرداری رشت  مهندس 
از  تشکر  و  گرانقدر  خاطره شهدای  و  یاد  گرامیداشت  با  مراسم 
زحمات دکتر حاج محمدی شهردار پیشین رشت اظهار کرد: از 
حسن اعتماد اعضای محترم شورا قدردانی می کنم و بزرگان زیادی 
در شهرداری شایسته این مسئولیت بودند و ان شالله بتوانیم در زمان 

کوتاه سرپرستی به بهترین شکل اداره امور را انجام دهیم.
سرپرست شهرداری رشت از اعضای شورای شهر رشت تقاضا کرد 

شهردار رشت در کوتاه ترین زمان ممکن انتخاب شود.
مهندس عطایی با تاکید بر اینکه دوران سرپرستی نباید به دوران 
قانون گریزی و بی ثباتی تعبیر شود گفت: دوران سرپرستی باید 

دوران ثبات،آرامش و رعایت اخلاقیات باشد.
وی به نقش سه نهاد مهم برای مساعدت به شهرها اشاره کرد 
وافزود: نهاد اول مجلس،نهاد دوم دولت ونهاد سوم مشارکت مردم 

بوده که تجلی اراده مردم در شوراها متبلور شده است.
سرپرست شهرداری رشت با اشاره به اینکه مدیریت شهری به 
کرد:  تاکید  کند  را حل  تواند همه مشکلات شهر  نمی  تنهایی 
شهرداری به مشارکت و تعامل سایر دستگاه های اجرایی نیازمند 
است. مهندس عطایی با اشاره به اینکه یک میلیون نفر به شهرداری 
رشت امیدوار هستند بیان کرد: برای توسعه و آبادانی شهر از هیچ 

تلاشی دریغ نمی کنیم.
سرپرست شهرداری رشت از تدوین برنامه های کوتاه مدت در 
دوران سرپرستی خبر داد و گفت: با اتحاد و همدلیامیدواریم دوران 

سرپرستی به دوران شکوفایی تبدیل شود.

پیجی کودکانه برای کودکان دلبند شما و
 حتی برای بزرگسالان

ــت- کاسپین- انزلی نمادی از اجرای  وژه راه آهن رش دکتر نوبخت: پر
است کشور  در  عمرانی  های  وژه  پر

پرســت شهرداری رشت شد مهندس ناصر عطایی سر

آموزش زبان انگلیسی با بهسا

آغاز شــد رییس جمهور  با حضور معاون  انزلی  آزاد  به منطقه  ریل گذاری مســیر رشــت  عملیات 

در آیین معارفه سرپرست جدید 
شهرداری رشت مطرح شد؛
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